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Protokół 

z sesji Rady Miejskiej w Radzyminie 

z dnia 18 października 2021 r. 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej  sesji.  

4.  Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla północno - wschodniej części Radzymina oraz części obrębów 

Mokre i Zawady; 

2) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości 

gruntowej; 

3) w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie  nieruchomości; 

4) w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie  nieruchomości;  

5) w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie  nieruchomości;  

6) w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia; 

7) w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Radzymina; 

8) w sprawie przejęcia przez Gminę Radzymin do realizacji zadania publicznego pn.: 

„Przebudowa budynku dozorcy cmentarza (Dom Pielgrzyma) wraz ze zmianą sposobu 

użytkowania z budynku mieszkalnego na budynek muzeum oraz rozbudowa o pawilon 

wystawienniczy Muzeum Bitwy Warszawskiej 1920 r. w Radzyminie wraz z rozbiórką 

pozostałych budynków znajdujących się na działce przy al. Jana Pawła II nr 64                          

w Radzyminie (Działka oznaczona w ewidencji gruntów jako działka nr ew.77 z obrębu 

02-04)”; 

9) w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Radzymin na rok 2021; 

10) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radzymin na lata 2021-

2030. 

5. Przyjęcie rezygnacji Piotra Rembelskiego z funkcji Przewodniczącego Rady Miejskiej w 

Radzyminie. 

6. Wybór Przewodniczącego Rady Miejskiej w Radzyminie.   

7. Przyjęcie rezygnacji Izabeli Paciorek z funkcji Wiceprzewodniczącej Rady Miejskiej w 

Radzyminie. 

8. Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Radzyminie.   

9. Informacja o działalności Burmistrza w okresie między sesjami. 

10. Realizacja wniosków z poprzedniej Sesji. 

11. Wolne wnioski i informacje. 

12. Zamknięcie sesji. 

 

1. Otwarcie Sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Rembelski otworzy posiedzenie XXXVII sesji Rady 

Miejskiej w Radzyminie. Powitał radnych, Burmistrzów, Pana Skarbnika, Pana mecenasa , 

pracowników urzędu oraz osoby, które obserwują sesję zdalnie. Powiedział, że bardzo miło Mu 

zobaczyć Państwa na sesji stacjonarnej. 

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad. Zapytał, czy są wnioski do 

porządku obrad. 
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Burmistrz Krzysztof Chaciński złożył wniosek o wycofanie z porządku obrad uchwały, która 

znajduje się pod numerem 3. To jest wyrażenie zgody na zakup nieruchomości w Nowych 

Załubicach. Tak, jak było to sygnalizowane, niestety nie jest jeszcze wniesiona do ewidencji, 

podział był w trakcie i było takie ryzyko, że  może nie być  ujawniony podział w ewidencji. Nie 

jest on na dzień dzisiejszy prawomocny, wobec czego nie moglibyście Państwo podjąć takiej 

uchwały. Do następnej sesji on się powinien uprawomocnić, być widoczny na ewidencji, wtedy 

ta uchwała stanie na porządku obrad kolejnej sesji. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że chce zgłosić wniosek o zmianę porządku obrad. 

Chciałbym prosić o wprowadzenie do porządku obrad dwóch uchwał. Uchwała pierwsza w 

sprawie przyjęcia rezygnacji radnego Piotra Rembelskiego z funkcji Przewodniczącego Rady 

Miejskiej w Radzyminie i druga uchwała w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej 

w Radzyminie. Kilka słów wyjaśnienia  Państwu radnym się należy, zanim jeszcze do tych 

uchwał dojdziemy. Jesteście pewnie Państwo zaskoczeni, wcześniej nie komunikowałem 

takiego faktu. Rozmawiałem  z prezydium, z kilkoma radnymi, przede wszystkim rozmawiałem 

na ten temat z Panem Burmistrzem. W styczniu 2019 roku, gdy powierzono mi piastowanie  

funkcji Przewodniczącego Rady Miejskiej w Radzyminie mówiłem, że dam z siebie najlepszą 

część mojej osoby, aby  ten urząd sprawowany był w sposób należyty, jak sprawowali go moi 

poprzednicy. Wspominałem wtedy, na sali obrad mieliśmy czterech moich poprzedników, to 

się nie zmienia. Praca Przewodniczącego  Rady Miejskiej oprócz zwykłej pracy radnego 

wymaga zaangażowania nie na 100 a na 120 procent. Przez te prawie trzy lata dawałem z siebie 

wszystko, natomiast ciężko mi jest pogodzić obowiązki Przewodniczącego Rady Miejskiej z 

moją pracą zawodową. Pracuję w Warszawie. Nie jest to korzystne ani dla mojej pracy 

zawodowej ani dla funkcji Przewodniczącego Rady. Oczywiście korzystam z pomocy  moich 

nieocenionych Wiceprzewodniczących, Wiceprzewodniczącego Wiesława  Solarza, 

Wiceprzewodniczącej Izabeli Paciorek, niemniej jednak dość często nie jestem  obecny, 

zwłaszcza w tygodniu na uroczystościach,  na różnych spotkaniach,  na których uważam, że 

powinienem być obecny,  dlatego podjąłem taką decyzję. Mam nadzieję że Państwo radni tę 

moją decyzję uszanujecie. Dalej będę starał się być bardzo zaangażowany w prace Rady 

Miejskiej, tutaj nic się nie zmienia, nie rezygnuję z funkcji radnego. Niemniej jednak uważam,  

że dla sprawnego funkcjonowania Rady Miejskiej, dla godnej reprezentacji Rady Miejskiej 

przyjęcie mojej rezygnacji przez Państwa radnych jest zasadne i o to chciałem Państwa radnych 

dzisiaj poprosić. Jednocześnie chciałem podziękować za ten okres, kiedy współpracowaliśmy. 

Ja jako Przewodniczący,  starałem się zawsze zachowywać postawę, na tyle, ile się dało 

koncyliacyjną, starałem się unikać konfliktów. Miejmy nadzieję, że mój następca bądź też 

następczyni, bo w dniu dzisiejszym, jeśli Państwo tę proponowaną zmianę porządku obrad 

przyjmiecie, przed nami także wybór kogoś z naszego grona, kto miejmy nadzieję będzie 

kontynuował tę pracę i zapewni  sprawne i godne reprezentowanie naszej Rady Miejskiej. Stąd  

moja prośba o wprowadzenie do porządku obrad uchwał w sprawie przyjęcia mojej rezygnacji  

i w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej. Proponuję wprowadzenie tych uchwał 

po punkcie czwartym,  to jest podjęcie uchwał,  jako punkt piąty i  jako punkt szósty przed 

informacją o działalności Burmistrza w okresie między sesjami. Czy są jeszcze jakieś wnioski 

do zmiany porządku obrad? 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Izabela Paciorek powiedziała, że chciałaby zgłosić wniosek o 

zmiany porządku obrad. Chciałabym prosić o wprowadzenie do porządku obrad uchwały  

dotyczącej mojej rezygnacji z funkcji wiceprzewodniczącej Rady Miejskiej w Radzyminie, i 

też kilka słów wyjaśnienia. Takie decyzje nie rodzą się z dnia na dzień i podyktowane są 

naprawdę wieloma miesiącami przemyśleń i próby, jakby przeciągnięcia doby maksymalnie 
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jak się da. Niestety, moje obowiązki służbowe,  które objęłam od września, bardzo mi  krzyżują 

plany i muszę zrezygnować z części obowiązków, które jako wiceprzewodnicząca pełnię. W 

2018 roku, kiedy przyjmowałam tę funkcję, powiedziałam, że dopełnię wszelkiego obowiązku, 

aby nasza współpraca wyglądała dobrze i abyśmy wspólnie rozwiązywali wszelakie problemy, 

wnioski mieszkańców. Wierzę, że ten czas i ta nasza współpraca była owocna i ja również ze 

swojej strony dawałam z siebie naprawdę bardzo dużo, natomiast muszę troszeczkę ograniczyć 

te obowiązki na płaszczyźnie społecznej, dlatego bardzo Państwa proszę o to, aby tę decyzję 

uszanować. Nie przestaję być radną i na poziomie społecznym mojego okręgu nadal będę 

dawała z siebie maksymalnie dużo i będę z mieszkańcami  współpracowała i te wnioski 

mieszkańców zgłaszała i problemy rozwiązywała, a tego jest też bardzo dużo. Dlatego, mówię, 

główny argument jest taki, że praca którą podjęłam, a nie planowałam tego w 2018 r., nie 

pozwala mi  połączyć tych wszystkich obowiązków. Za ten czas bardzo dziękuję i mam 

nadzieję, że nadal będziemy w gronie radnych współpracować i wspólnie działać i radzić na 

rzecz naszej gminy.  

 

Przewodniczący Rady Piotr Rembelski powiedział, że proponuje, aby uchwały w sprawie 

rezygnacji Pani Wiceprzewodniczącej oraz wyboru nowej Wiceprzewodniczącej bądź 

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej wprowadzić do proponowanego porządku obrad jako 

punkt  siedem i osiem. W związku z tym informacja o działalności Burmistrza w okresie między 

sesjami byłaby pod punktem 9 i dalej pod 10 realizacja wniosków z poprzedniej sesji, 11 wolne 

wnioski i informacje, 12 zamknięcie sesji. Dodam tylko jeszcze, że chciałem podziękować Pani 

Wiceprzewodniczącej za tę wspólną pracę i za wspieranie  mojej działalności jako 

Przewodniczącego Rady Miejskiej. Mogłem na Panią zawsze liczyć i w związku z tym, że moja 

decyzja jest taka a nie inna, decyzję Pani Przewodniczącej jak najbardziej szanuję. Niemniej 

jednak przykro mi, że Pani Przewodnicząca też taki wniosek zgłosiła. Jeśli chodzi o współpracę,  

mnie również bardzo dobrze się współpracowało, natomiast trzeba różne  działania w życiu i 

zmiany czynić. Przystępujemy do głosowania nad porządkiem obrad. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

o wycofanie uchwały numer 3 z porządku obrad.   

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) Marek Brodziak , Elżbieta Darka , Zbigniew Jabłoński , Leszek Jankowski , Tadeusz 

Jędrasik , Agnieszka Kacprzak , Ewelina Kostrzewa , Ewa Kowalska, Agnieszka Krawucka, 

Agnieszka Oniszk-Stachyra, Izabela Paciorek, Małgorzata Puzio Miękus, Piotr Rembelski, 

Wiesław Solarz, Katarzyna Stokowska, Monika Sztuka-Brzezińska, Przemysław Śledź, 

Tomasz Wąsik , Mariusz Wilkowski , Ewa Wnuk, Elżbieta Wołynko  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

o zmianę porządku obrad poprzez wprowadzenie punktu 5. Przyjęcie rezygnacji Piotra 

Rembelskiego z funkcji Przewodniczącego Rady Miejskiej w Radzyminie i punktu 6. Wybór 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Radzyminie.   

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (20) Marek Brodziak, Elżbieta Darka, Leszek Jankowski , Tadeusz Jędrasik, Agnieszka 

Kacprzak, Ewelina Kostrzewa, Ewa Kowalska, Agnieszka Krawucka, Agnieszka Oniszk-
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Stachyra, Izabela Paciorek, Małgorzata Puzio Miękus, Piotr Rembelski, Wiesław Solarz, 

Katarzyna Stokowska, Monika Sztuka-Brzezińska, Przemysław Śledź, Tomasz Wąsik, Mariusz 

Wilkowski , Ewa Wnuk, Elżbieta Wołynko  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Zbigniew Jabłoński  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

o zmianę porządku obrad poprzez wprowadzenie punktu 7. Przyjęcie rezygnacji Izabeli 

Paciorek z funkcji Wiceprzewodniczącej Rady Miejskiej w Radzyminie i punktu 8. Wybór 

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Radzyminie.   

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (20) Marek Brodziak , Elżbieta Darka , Leszek Jankowski , Tadeusz Jędrasik , Agnieszka 

Kacprzak, Ewelina Kostrzewa, Ewa Kowalska, Agnieszka Krawucka, Agnieszka Oniszk-

Stachyra, Izabela Paciorek, Małgorzata Puzio Miękus, Piotr Rembelski, Wiesław Solarz, 

Katarzyna Stokowska, Monika Sztuka-Brzezińska, Przemysław Śledź, Tomasz Wąsik, Mariusz 

Wilkowski , Ewa Wnuk, Elżbieta Wołynko  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Zbigniew Jabłoński  

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcie porządku obrad po zmianach.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) Marek Brodziak , Elżbieta Darka, Zbigniew Jabłoński, Leszek Jankowski , Tadeusz 

Jędrasik, Agnieszka Kacprzak , Ewelina Kostrzewa, Ewa Kowalska, Agnieszka Krawucka, 

Agnieszka Oniszk-Stachyra, Izabela Paciorek , Małgorzata Puzio Miękus, Piotr Rembelski, 

Wiesław Solarz, Katarzyna Stokowska, Monika Sztuka-Brzezińska, Przemysław Śledź, 

Tomasz Wąsik , Mariusz Wilkowski, Ewa Wnuk, Elżbieta Wołynko  

 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Przechodzimy do kolejnego punktu to jest przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. Protokół 

dostępny był w Biurze Rady, można było się z nim zapoznać. Czy są jakieś uwagi do protokołu?  

Zgłoszeń nie ma, więc zamykam dyskusję i przechodzimy do  przyjęcia protokołu. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) Marek Brodziak , Elżbieta Darka , Zbigniew Jabłoński, Leszek Jankowski , Tadeusz 

Jędrasik , Agnieszka Kacprzak , Ewelina Kostrzewa , Ewa Kowalska, Agnieszka Krawucka, 

Agnieszka Oniszk-Stachyra , Izabela Paciorek, Małgorzata Puzio Miękus, Piotr Rembelski, 

Wiesław Solarz, Katarzyna Stokowska, Monika Sztuka-Brzezińska, Przemysław Śledź, 

Tomasz Wąsik , Mariusz Wilkowski , Ewa Wnuk, Elżbieta Wołynko  

 

4. Podjęcie uchwał: 
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1) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla północno - wschodniej części Radzymina oraz części obrębów Mokre 

i Zawady; 

Przechodzimy do punktu czwartego, to jest podjęcie uchwał.  Uchwała pierwsza w sprawie 

przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  

północno -  wschodniej  części  Radzymina  oraz części obrębów Mokre i Zawady. Na swoich  

stanowiskach macie Państwo radni druk autopoprawki zmieniającej proponowane brzmienie 

uchwały. Proszę Pana Burmistrza o omówienie autopoprawki i omówienie projektu uchwały. 

Uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez komisję merytoryczną. 

 

Burmistrz Krzysztof Chaciński powiedział, że tą uchwałą proponuje się przystąpienie do  

sporządzenia miejscowego planu dla bardzo dużego obszaru naszej gminy. Osią tego obszaru 

jest aleja Lecha Kaczyńskiego. Jej ślad był zabezpieczony częściowo w miejscowym planie 

zagospodarowania  przestrzennego, a zwłaszcza na odcinku od ul. Mokrej do ul. Weteranów. 

Droga w ZRID-zie zaprojektowana  jest inaczej, niż wynikało to z miejscowego planu, tam jest 

przesunięcie. Wynikało to z uzgodnień z operatorem gazociągu, który nie zgodził się na 

zlokalizowanie drogi w strefie ochronnej, tak jak to miało miejsce w miejscowym planie. Na 

dzień dzisiejszy efekt mamy taki, że budujemy drogę a obok też jest zarezerwowany pas na 

drogę i oczywiście tak jak deklarowałem mieszkańcom, czasem z Państwem na temat 

rozmawialiśmy, po uprawomocnieniu się ZRID-u zadeklarowałem przystąpienie do zmiany 

planu i oczywiście usunięcie tej zdublowanej drogi. Jest to także moment na korektę układu 

drogowego, a ta autopoprawka rozszerza zakres przystąpienia o dodatkową część miejscowości 

Mokre. Pojawiła się grupa mieszkańców, która również chciałaby być tą zmianą objęta widząc 

projekt uchwały. W sumie obszar po przystąpieniu to jest ponad 480 hektarów. Z pewnością po 

procesie uzgodnień a może po wyłożeniu, on będzie dzielony na części, bo jest to bardzo duży 

plan, ale to z uwagi na to, żeby nie powielać uzgodnień, wysyłania pism,  proponuję Państwu 

przyjęcie takiej procedury, czyli sporządzenie projektu miejscowego planu w całości i dopiero 

później po procedurze uzgodnień jego podzielenie na mniejsze części. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że nie widzi zgłoszeń, zamyka dyskusję. W takim razie 

przechodzimy do głosowania nad autopoprawką. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

autopoprawka Burmistrza.   

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) Marek Brodziak , Elżbieta Darka , Zbigniew Jabłoński , Leszek Jankowski , Tadeusz 

Jędrasik , Agnieszka Kacprzak , Ewelina Kostrzewa , Ewa Kowalska, Agnieszka Krawucka, 

Agnieszka Oniszk-Stachyra, Izabela Paciorek, Małgorzata Puzio Miękus, Piotr Rembelski, 

Wiesław Solarz, Katarzyna Stokowska, Monika Sztuka-Brzezińska, Przemysław Śledź, 

Tomasz Wąsik , Mariusz Wilkowski , Ewa Wnuk, Elżbieta Wołynko 

 

Głosowano w sprawie: 

 przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

północno - wschodniej części Radzymina oraz części obrębów Mokre i Zawady;  

 

Wyniki głosowania 
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ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) Marek Brodziak , Elżbieta Darka , Zbigniew Jabłoński , Leszek Jankowski , Tadeusz 

Jędrasik , Agnieszka Kacprzak , Ewelina Kostrzewa , Ewa Kowalska, Agnieszka Krawucka, 

Agnieszka Oniszk-Stachyra , Izabela Paciorek , Małgorzata Puzio Miękus, Piotr Rembelski, 

Wiesław Solarz, Katarzyna Stokowska, Monika Sztuka-Brzezińska, Przemysław Śledź, 

Tomasz Wąsik , Mariusz Wilkowski , Ewa Wnuk, Elżbieta Wołynko  

 

2) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości 

gruntowej; 

Przewodniczący Rady Piotr Rembelski powiedział, że uchwała numer dwa to uchwała w 

sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej. 

Odczytał projekt uchwały. Również ta uchwała została  pozytywnie zaopiniowana na komisji 

merytorycznej. Uchwałę zreferuje Pan Andrzej Nocoń, Dyrektor Zakładu Gospodarki 

Komunalnej. 

 

Dyrektor Andrzej Nocoń powiedział, że w 2018 roku gmina nabyła działkę, o której mowa. Na 

tej działce znajdował się wtedy budynek, który był poddany dzierżawie na rzecz ajenta, który 

prowadził tam działalność gospodarczą, polegającą na prowadzeniu sklepu,  sklep ten istniał 

od wielu lat wcześniej. Umowa była wtedy zawarta przez gminę na okres trzech lat, teraz ten 

okres w grudniu wygasa. Chcielibyśmy kontynuować umowę, aby ten sklep funkcjonował tak, 

jak funkcjonuje dla mieszkańców w miejscowości Łosie.  

 

Radna Ewa Wnuk zapytała,  czy wiąże się  to  z jakimiś korzyściami finansowymi, to znaczy 

czy dzierżawca płaci na rzecz gminy a jeśli tak, to ile. 

 

Dyrektor Andrzej Nocoń odpowiedział, że dzierżawca wnosi opłatę. To jest około 1000 zł,  ta 

umowa zawierała zapis, że co roku ta kwota jest waloryzowana o wskaźnik inflacji. W tej chwili 

wynosi 1034 zł brutto, czyli to jest nieco ponad 11 złotych za metr kwadratowy powierzchni 

dzierżawionej. 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej;  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) Marek Brodziak , Elżbieta Darka , Zbigniew Jabłoński , Leszek Jankowski , Tadeusz 

Jędrasik , Agnieszka Kacprzak , Ewelina Kostrzewa , Ewa Kowalska, Agnieszka Krawucka, 

Agnieszka Oniszk-Stachyra , Izabela Paciorek , Małgorzata Puzio Miękus, Piotr Rembelski, 

Wiesław Solarz, Katarzyna Stokowska, Monika Sztuka-Brzezińska, Przemysław Śledź, 

Tomasz Wąsik , Mariusz Wilkowski, Ewa Wnuk, Elżbieta Wołynko  

 

3) w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości -  wycofana z porządku 

obrad; 

Przewodniczący Rady Piotr Rembelski powiedział, że uchwała numer 3, jak ustaliliśmy 

wcześniej w trakcie przyjmowania porządku obrad została wycofana,  nad nią nie procedujemy 

w dniu dzisiejszym. 

 

4) w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości; 
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Przewodniczący Rady Piotr Rembelski powiedział, że uchwała numer kolejny, jest to uchwała 

w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości. Odczytał paragraf pierwszy.  

 

Burmistrz Krzysztof Chaciński  powiedział,  że tą uchwałą  proponuje  się wyrażenie zgody na  

nabycie nieruchomości drogowej ulicy Wilczej w Słupnie. Załącznik pokazuje, jak ta droga 

przebiega. To jest droga istniejąca, droga stanowiąca obecnie dojazd do budynków 

jednorodzinnych, do zakładów produkcyjnych, które w tym miejscu się znajdują. Proponuje się  

nabycie  części  nieruchomości. Dalsza  część  z  pewnością  też będzie przedmiotem uchwały,  

natomiast po dokonaniu podziału przez właściciela, ponieważ nie cała droga wynika z 

miejscowego planu, stąd taki był komunikat, że jak dokona podziału, wówczas będzie możliwe 

przedstawienie Państwu radnym również dalszej części drogi, ale zgodnej z miejscowym 

planem.  

 

Głosowano w sprawie: 

 wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości;  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) Marek Brodziak , Elżbieta Darka , Zbigniew Jabłoński , Leszek Jankowski , Tadeusz 

Jędrasik , Agnieszka Kacprzak , Ewelina Kostrzewa , Ewa Kowalska, Agnieszka Krawucka, 

Agnieszka Oniszk-Stachyra , Izabela Paciorek , Małgorzata Puzio Miękus, Piotr Rembelski, 

Wiesław Solarz, Katarzyna Stokowska, Monika Sztuka-Brzezińska, Przemysław Śledź, 

Tomasz Wąsik , Mariusz Wilkowski , Ewa Wnuk, Elżbieta Wołynko  

 

5) w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości; 

Przewodniczący Rady Piotr Rembelski powiedział, że uchwała kolejna, to uchwała w sprawie 

wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości. Odczytał paragraf pierwszy uchwały. 

Także ta uchwała została  pozytywnie zaopiniowana, tak zresztą jak wszystkie pozostałe. 

 

Burmistrz Krzysztof Chaciński powiedział, że  załącznik  w najlepszy sposób prezentuje, jak ta 

droga jest usytuowana. Ona wynika z miejscowego planu. innych dróg  staram się Państwu nie 

przedstawiać. Śladem przerywanym  na tych mapach widzicie Państwo faktycznie wyjeżdżoną 

i użytkowaną drogę. Plan miejscowy dla Arciechowa,  który był uchwalony kilka lat temu, de 

facto usankcjonował  jej istnienie w miejscowym planie, dlatego tak ważne jest przejęcie, 

zwłaszcza tego trójkącika,  bo to jest droga faktycznie użytkowana. Podejrzewam też, że te 

podziały nie będą następowały lawinowo i prędzej czy później będziemy musieli zmierzyć się 

z zaprojektowaniem tej drogi ZRID-em, żeby prawnie usankcjonować jej miejsce. Nie mówię, 

że jest niezbędna,  żeby ją asfaltować w tej chwili, ale usankcjonować prawnie jak najbardziej 

tak. 

 

Głosowano w sprawie: 

 wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości;  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) Marek Brodziak , Elżbieta Darka , Zbigniew Jabłoński , Leszek Jankowski , Tadeusz 

Jędrasik , Agnieszka Kacprzak , Ewelina Kostrzewa , Ewa Kowalska, Agnieszka Krawucka, 

Agnieszka Oniszk-Stachyra , Izabela Paciorek , Małgorzata Puzio Miękus, Piotr Rembelski, 
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Wiesław Solarz, Katarzyna Stokowska, Monika Sztuka-Brzezińska, Przemysław Śledź, 

Tomasz Wąsik , Mariusz Wilkowski , Ewa Wnuk, Elżbieta Wołynko 

 

6) w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia; 

Przewodniczący Rady Piotr Rembelski powiedział, że uchwała numer 6 jest w sprawie 

pozostawienia petycji bez rozpatrzenia. Paragraf pierwszy, pozostawia się bez rozpatrzenia 

petycję złożoną w dniu 14 września 2021 r. do Biura Rady Miejskiej w Radzyminie, dotyczącą 

zabezpieczenia środków na modernizację ulic Nastrojowej i Rodzinnej w Słupnie w budżecie 

na 2022 rok. Szczegółowe powody rozstrzygnięcia zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik 

do uchwały. Paragraf drugi, zobowiązuje się Przewodniczącego Rady Miejskiej w Radzyminie 

do zawiadomienia wnoszącego petycję o pozostawieniu jej bez rozpatrzenia. Paragraf trzeci, 

uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Odczytał uzasadnienie do  uchwały. Poinformował, 

że w  dniu 6 października 2021 r. komisja skarg, wniosków i petycji pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca komisji skarg, wniosków i petycji Agnieszka Oniszk-Stachyra powiedziała, że 

komisja pozostawiła petycję bez rozpatrzenia, ponieważ nie spełniała formalnych warunków. 

 

Radna Agnieszka Kacprzak zapytała, czy to nie jest poprawnie napisana petycja, czy nie będzie 

w ogóle uwzględniona w przyszłorocznym budżecie, bo mam wrażenie, że chodziło 

mieszkańcom o to, żeby napisać wniosek do budżetu albo petycję do Burmistrza w ramach 

takiego zaangażowania mieszkańców w to, żeby tam była nakładka i było odwodnienie tej 

ulicy, bo jak wszyscy wiemy ulica Nastrojowa jest taką newralgiczną ulicą, która cały czas jest 

zalewana, cały czas jest woda na skrzyżowaniu tych ulic i wydaje mi się, że  mieszkańcy chcieli 

zasygnalizować, że tam jest potrzebna przebudowa. Czy jest możliwość, żeby odpisać   

na przykład na tę petycję, że petycja jest nieprawidłowa, ale w związku z tym, że Państwo 

napisali petycję,  jako wniosek uwzględnimy to w przyszłorocznym budżecie.  

 

Przewodniczący Rady odpowiedział, że  czy uwzględnimy to już pytanie do Pana Burmistrza, 

natomiast myślę, że nie ma żadnego problemu, abyśmy odpowiedzieli w ten sposób, że mimo   

że forma petycji nie została zachowana, to Rada Miejska przyjmuje to jako wniosek  do budżetu 

i przekazuje go do Pana Burmistrza. 

 

Radna Agnieszka Kacprzak powiedziała, że rozumie, że teraz nie będziemy o tym dyskutować, 

ale chciałabym, żeby to było uwzględnione jako wniosek, żeby to wybrzmiało jako wniosek 

mieszkańców. 

 

Przewodniczący Rady odpowiedział, że  Biuro Rady przygotuje taką odpowiedź. Tutaj się 

zobowiązuje  Przewodniczącego Rady Miejskiej w Radzyminie do zawiadomienia wnoszącego 

petycję o pozostawieniu jej bez rozpatrzenia. Ja nie mogę w związku z wnioskami, które 

złożyłem zagwarantować, że to uczynię, ale Biuro Rady się nie zmienia, więc ciągłość  naszych 

szanownych pań zapewni nam to, że taka odpowiedź się pojawi. To mogę Pani radnej obiecać. 

 

Burmistrz Krzysztof Chaciński poinformował, że ta grupa mieszkańców złożyła równolegle 

wniosek do budżetu, on został zarejestrowany jako wniosek do budżetu tak, jak wiele innych 

osób prawnych i grup mieszkańców. Czy będzie ujęty, to już Państwo zdecydujcie, ja mogę co 

najwyżej mówić o projekcie budżetu. Natomiast jeśli chodzi o odwodnienie, wielokrotnie 

odwoływałem się już do sztabu, który jest powołany. W tym sztabie ujętych jest 21 miejsc na 

terenie gminy Radzymin, w tym miejsca z tego rejonu, na ulicy Wspólnej i Rodzinnej powstaje 

w tej chwili drenaż. Na  tyłach ulicy Nastrojowej kopany jest w tej chwili rów melioracyjny, a 
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na samej ulicy Nastrojowej, mniej więcej na skrzyżowaniu z ul. Rodzinną powstanie studnia z 

kawałkiem drenażu, która zbierze wodę z tego skrzyżowania i odprowadzi ją do kolektora, 

który pod tą ulicą się znajduje. Więc myślę, że przynajmniej część problemów 

odwodnieniowych tego obszaru zostanie rozwiązana do końca tego roku. 

 

Głosowano w sprawie: 

 pozostawienia petycji bez rozpatrzenia;  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (18) Marek Brodziak , Elżbieta Darka , Zbigniew Jabłoński , Leszek Jankowski , Tadeusz 

Jędrasik , Ewa Kowalska, Agnieszka Krawucka, Agnieszka Oniszk-Stachyra , Izabela Paciorek, 

Małgorzata Puzio Miękus, Piotr Rembelski, Wiesław Solarz, Katarzyna Stokowska  Monika 

Sztuka-Brzezińska , Tomasz Wąsik , Mariusz Wilkowski , Ewa Wnuk, Elżbieta Wołynko  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Agnieszka Kacprzak , Ewelina Kostrzewa , Przemysław Śledź  

 

7) w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Radzymina; 

 

Przewodniczący Rady Piotr Rembelski powiedział, że uchwała kolejna, to uchwała w sprawie 

rozpatrzenia skargi na burmistrza Radzymina. Odczytał skargę. 

 

Przewodnicząca komisji skarg, wniosków i petycji Agnieszka Oniszk-Stachyra powiedziała, że 

widziała, że jest z nami Pan Kierownik referatu budowy i utrzymania dróg. W trakcie komisji  

zadeklarował Pan, że dzień później odezwie się do skarżącego, chyba drogą mailową i wyjaśni,  

powie jakie prace i kiedy są planowane, jeżeli chodzi o ulicę Akacjową. Zapytała,  czy 

kontaktował się Pan ze skarżącym? 

 

Piotr Mystkowski odpowiedział, że  jeszcze wychodząc z urzędu ustaliliśmy, jakie są potrzeby  

skarżącego w zakresie ulicy Akacjowej, jakie były oczekiwania  w stosunku do  urzędu. W dniu 

dzisiejszym wysłałem potwierdzenie uwzględnienia wniosku  Pana skarżącego o utwardzenie 

ulicy Akacjowej jako wniosku do projektu budżetu na rok 2022. Jeszcze go  nie przekazaliśmy 

do Pana Skarbnika. Tam jako jedna z pozycji będzie uzgodniona nakładka na ulicy Akacjowej, 

natomiast co do realizacji, to już pytanie, jak będzie wyglądała finalna wersja budżetu 

uchwalona przez Radę. 

 

Radna Agnieszka Oniszk Stachyra powiedziała, że jest prośba do Pana Burmistrza.  Wiemy, że 

w tym referacie są braki kadrowe, więc na komisji padł taki pomysł,  czy nie mógłby Pan 

Burmistrz, nawet na kilka godzin dziennie przekierowywać pracownika z jakiegoś innego 

referatu tutaj do tego referatu, żeby chociaż na bieżącą korespondencję,  tą mailową ktoś 

odpowiadał. 

 

Burmistrz Krzysztof Chaciński odpowiedział, że my szukamy drogowców. Jeśli Państwo w 

gronie swoich współpracowników czy w gronie osób, które  znacie, wiecie, że ktoś  ma taką 

specjalność, to zachęcam do kierowania tych osób do mnie czy do Pana Kierownika. 

Ogłaszamy konkursy, ale odpowiedź na nie jest niewielka. Rzeczywiście jest to deficytowa 

umiejętność na rynku pracy. Rynek płaci dużo więcej niż samorządy, chociaż my nie płacimy 

już tak mało. W tym referacie nie brakuje osób odpowiadających na maile. W tym referacie 

brakuje osób wdrażających czy odpowiadających na oczekiwania mieszkańców, bo 

oczekiwanie  mieszkańców  może  w  tym pierwszym momencie to jest uzyskanie odpowiedzi,  
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natomiast jeśli uzyskają odpowiedź i nic się nie zadzieje dalej, to dalej nie będzie to tym, czego 

oczekują, Szukamy drogowców, którzy będą nas wspierali we wdrażaniu i rozwiązywaniu 

problemów mieszkańców i zachęcam Państwa do odsyłania ich do naszego urzędu.  

 

Radna Agnieszka Oniszk-Stachyra poinformowała, że na komisji skarga prawie jednogłośnie 

została uznana za zasadną.  

 

Radna Agnieszka Krawucka powiedziała, że korzystając z okazji, że jesteśmy w temacie dróg  

chciałaby zapytać, kiedy dostanie odpowiedź na interpelację złożoną miesiąc temu. Ja również 

złożyłam interpelację, ponieważ mieszkańcy, nie tylko z rejonu Cegielni, ale ze Słupna, z 

Sierakowa i innych terenów zgłaszają takie same uwagi. Uwagi dotyczą tego, że nie mogą się 

dodzwonić do referatu, nie otrzymują odpowiedzi, albo uzyskują odpowiedź, a po miesiącu 

okazuje się, że dana droga nie została wpisana do harmonogramu naprawy dróg. 

 

Burmistrz Krzysztof Chaciński odpowiedział,  że Mu umknęła, przygotuje taką odpowiedź. 

  

Radna Agnieszka Krawucka powiedziała, że równolegle trwają prace w komisji rewizyjnej, 

ponieważ chyba wszyscy się zgodzimy z tym, jak trudny jest temat dróg, został skierowany do 

prac w komisji rewizyjnej i tutaj również mieliśmy okazję rozmawiać z Panem Kierownikiem. 

Prosiliśmy na komisji rewizyjnej, jako członkowie komisji, ale również składaliśmy jako 

sołtysi prośbę taką, żeby był udostępniony harmonogram naprawy dróg. Ten harmonogram 

miał być udostępniony, nie jest i chcielibyśmy się dowiedzieć,  jaki jest problem w tym, żeby 

udostępnić ten harmonogram publicznie, żeby mieszkańcy wiedzieli mniej więcej, kiedy są 

planowane  naprawy dróg i czy w momencie, kiedy zgłosili do naprawy taką drogę, została ona 

przyjęta. Wtedy będą mogli sobie sprawdzać. Ja zaproponowałam utworzenie takiego 

harmonogramu na Google w online. On  może być  aktualizowany na bieżąco, mieszkaniec 

będzie mógł na bieżąco śledzić jaki postęp prac jest i czy jego zlecenie zostało przyjęte. Na 

początku była propozycja taka, że  wszelkie prace związane z bieżącym utrzymaniem dróg będą 

ustalane z sołtysami w danym rejonie. Z jakichś powodów ta współpraca się nie sprawdziła. 

Zaproponowałam  takie rozwiązanie,  stworzenie arkusza na Google i w momencie, kiedy będą 

nanoszone tam zmiany, mieszkaniec klikając w dane miejsce na stronie urzędu otworzy i będzie 

miał na bieżąco informacje, na jakim statusie jest  dana reklamacja. Czy to jest możliwe do 

zrealizowania? Pomocą służę, mogę przygotować ten plik, pytanie jest tylko, czy znajdzie się 

osoba w urzędzie, która będzie na bieżąco aktualizowała te dane. 

 

Burmistrz Krzysztof Chaciński odpowiedział, że jako narzędzie dla radnych, sołtysów, jak 

najbardziej, jako narzędzie na stronie nie przewiduje takiej formy. Mieszkańcy nawet mając 

narzędzia wyszukiwarkowe na stronie, najszybciej napiszą, już są zdjęcia na Facebooka, w 

związku z czym to nie jest i nie będzie narzędzie, do którego mieszkańcy w pierwszej kolejności 

będą sięgać. W związku z tym  jest to duplikowanie prac. Natomiast dla radnych, sołtysów jak 

najbardziej. To jest kolejne zadanie, które nie przyspieszy pracy, to jest kolejne zadanie 

administracyjne, które sprawi, że Państwo będziecie wiedzieli co, gdzie i jak się dzieje, 

natomiast to nie przyspiesza prac. 

 

Radna Agnieszka Krawucka powiedziała, że  możemy skorzystać z tej pracy poprzez 

stworzenie takiego pliku, utrzymywanie harmonogramu. On również może posłużyć nam do 

tego, żeby na podstawie tego harmonogramu wysłać również zlecenie do wykonawcy. Wtedy 

nie będziemy dublować pracy. Dlaczego nie możemy  udostępnić,  prosta odpowiedź, dlaczego 

nie możemy takiej informacji udostępnić mieszkańcom. Udostępnienie takiej informacji w 

mojej opinii skutkowałoby tym, że mieszkaniec  nie będzie  musiał wisieć na telefonie, nie 
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będzie pisał dodatkowych maili. On po prostu wejdzie i zobaczy czy dana droga, którą zgłaszał 

została zarejestrowana, zgłoszona do naprawy. 

 

Burmistrz Krzysztof Chaciński odpowiedział, że nie wierzy, że tak będzie się działo. 

Poprzednie doświadczenia z różnymi innymi informacjami udostępnionymi na stronie 

pokazują, chociażby kalendarz imprez czy jakiekolwiek inne wydarzenia pokazują, że nie jest 

to miejsce, gdzie mieszkaniec w pierwszej kolejności sięga. Jeśli jest zirytowany, 

zbulwersowany, po prostu podnosi telefon i dzwoni,  ewentualnie jeśli chce mieć ślad, pisze 

maila. Natomiast absolutnie nie sięga do tego typu narzędzi. Proszę  wspomnieć o wdrożeniach 

aplikacji chociażby "naprawmy to", czy innych tego typu narzędzi,  które służyły de facto temu  

samemu. Mieszkańcy mogli podejrzeć co jest zgłoszone. To nie eliminowało w żadnej mierze 

zgłoszeń inną formą. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Rembelski powiedział,  że był jednym z inicjatorów wprowadzenia 

aplikacji "naprawmy to" i ona rzeczywiście nie funkcjonowała. Oprócz tego, że ja w niej 

zgłaszałem i jeszcze kilku radnych z niej korzystało, to nie było zgłoszeń od mieszkańców, bo 

tak jak powiedział  Burmistrz, wrzucano zdjęcia na Facebooka, mieszkańcy już w tym 

momencie zaakceptowali to, że urząd w ten sposób przyjmuje zgłoszenia, że Burmistrz 

odpowiada. Jest to, jakieś powiedzmy 150 procent normy pracy Burmistrza,  nie znam gmin, 

które w ten sposób reagują, ale skoro Pan Burmistrz taką pracę wykonuje i wspiera te działania 

referatu, przekazując zgłoszenia na bieżąco to chwała mu za to. A wprowadzanie aplikacji, tak 

jak powiedział Pan Burmistrz,  czy jakiegokolwiek innego narzędzia, które miałoby te 

zgłoszenia zbierać i przekazywać do referatu, bo powiedziała Pani, że nie można się dodzwonić 

do referatu i to jest problem podstawowy, jak powiedział Pan Burmistrz trwają prace nad tym, 

aby  obsada referatu się powiększyła. W ten sposób możemy pomóc a nie dodając referatowi 

jeszcze kolejne zadanie z eksponowaniem tego, co jest robione, bo referat myślę, że przy takim 

właśnie stanie osobowym powinien się skupić na tym, żeby było to realizowane, natomiast 

nasza rola ewentualnie jako radnych jest taka, że jeśli mieszkańcy o coś dopytują, czy zostało 

to zrobione, czy też nie, to my mamy możliwości, żeby się dodzwonić, skontaktować i takie 

wiadomości z referatu mieszkańcom przekazać, przynajmniej na tę chwilę, dopóki ten stan jest 

jaki jest, bo jest to stan kryzysowy, to nie ma sobie co mówić innych zdań. Ale to  nie jest temat, 

który procedujemy. Procedujemy nad uchwałą i myślę, że troszeczkę zbyt daleko odbiegamy.  

Mamy różne inne możliwości, żeby ten temat przedyskutować, więc chciałbym, abyśmy już tę 

dyskusję kończyli. 

 

Radna Agnieszka Krawucka powiedziała, że pewnie dyskusja byłaby niepotrzebna, gdyby 

dostała odpowiedz na interpelację. Przyjmuje to do wiadomości, ale  nie zgadza się z tym 

stanowiskiem. 

  

Przewodniczący Rady odpowiedział, że Pani interpelację, zgodnie z tym jak była adresowana   

przekazałem do Pana Burmistrza niezwłocznie,  chyba jeszcze tego samego dnia, umieszczając 

Panią w kopii wiadomości. 

 

Radny Przemysław Śledź powiedział,  że już wielokrotnie miałem okazję słuchać nieco 

kuriozalnych dyskusji  na Radzie Miejskiej, natomiast  uważam, że to było jakieś Top 3 

stwierdzenie, że można tworzyć jakieś aplikacje, harmonogram, który będzie dla radnych i 

sołtysów a nie dla mieszkańców,  w sensie, będzie praca wykonana, żeby to było dla radnych i 

sołtysów, ale nie udostępnimy tego mieszkańcom, ponieważ znak zapytania, nie wiem, 

odnośnie aplikacji "naprawmy to" o której wspomniano. Przyznam, że sam bałem się tam 

wejść. Biorąc pod uwagę, jak często mówi się o tym, żeby być bezpiecznym w internecie, sama 
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domena "naprawmy to" jest zarejestrowana, podejrzewam,  gdzieś w Oceanii, w Królestwie 

Tonga. Nie dziwię się, że taka aplikacja nie zdobyła popularności, chociaż tak jak mówię, nigdy 

tam nie wszedłem, gdzieś słyszałem że coś takiego w pewnych radach miejskich było 

popularne, ale nie dziwię się, jeżeli to nie miało patronatu gminy Radzymin, że nie było 

wykorzystywane szeroko. Merytorycznie chciałbym spytać odnośnie tej uchwały. Pani 

Przewodnicząca, Pani kontaktowała się czy rozmawiała teraz z Panem Kierownikiem pytając, 

czy  kontaktował się ze skarżącym. Więc ja ponownie zadaję to samo pytanie, które zadaję od 

jakiegoś czasu,  czy podczas prowadzonej komisji skarg, wniosków i petycji zaproszono Pana 

skarżącego na komisję w celu przeprowadzenia konfrontacji, dyskusji, wymiany poglądów, 

jakkolwiek byśmy to nazwali. To po pierwsze, a po drugie, czy naprawdę ma to tak wyglądać, 

że to Pan Kierownik ma się kontaktować ze skarżącym a nie my jako komisja, my jako Rada.  

 

Agnieszka Oniszk – Stachyra odpowiedziała, że Pan skarżący był przeze mnie zaproszony na 

komisję, wziął udział w obradach komisji. Natomiast jeżeli chodzi o to, że Pan Kierownik ma 

się kontaktować ze skarżącym, to  sam to zadeklarował na komisji, ja jestem ze skarżącym w 

stałym kontakcie i ponieważ do zeszłego tygodnia  nie było ze strony Pana Kierownika żadnego 

kontaktu ze skarżącym jeżeli chodzi o wyjaśnienia dotyczące ulicy Akacjowej, dlatego o to 

dzisiaj zapytałam. 

 

Piotr Mystkowski powiedział, że jeszcze na komisji, gdy mieliśmy okazję wychodzić wspólnie 

z tej komisji, wyjaśniliśmy tak naprawdę wszystkie kwestie, które skarżącego nurtowały, 

wyjaśniwszy  wszystkie problemy, które tam występują na tej ulicy. Zasugerował, jaki byłby 

oczekiwany przez Niego sposób rozwiązania tego problemu związanego z nawierzchnią tej 

drogi. Ja  też poinformowałem o tym, w jaki sposób ten problem możemy rozwiązać. Co prawda 

nie był to termin na składanie wniosków do budżetu, natomiast należy potraktować ten 

wniosek, który on złożył w kwietniu, maju i lipcu jako wniosek o wykonanie nakładki na ulicy  

Akacjowej i tak jak mówiłem wcześniej, taki wniosek w projekcie planu finansowego na rok 

2022 w zakresie budowy i utrzymania dróg się pojawi, więc de facto skarżący odniósł to, co 

chciał odnieść. Może nie w takiej formie ładnej, urzędowej, gdzie pismo za pismem idzie, 

natomiast efekt jest taki, że co do zasady żądanie skarżącego zostało spełnione. Natomiast, co 

do realizacji, nie jest to już niestety w mojej gestii, tylko organu stanowiącego budżet. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Wiesław Solarz powiedział, że  temat związany z utrzymaniem 

dróg to jest temat bardzo stary, stary jak nasza gmina, ale my już dzisiaj mamy dwie takie 

jednostki, które obsługują drogi. To jest właśnie referat utrzymania dróg, a  druga taka komórka 

to  Zakład Komunalny, to nie jest tak do końca, że te dwie  czy trzy osoby w gminie  odrabiają 

temat dróg. To są jeszcze szereg  pracowników właśnie Zakładu Gospodarki Komunalnej. 

Myślę, że to nie potrzeba zgłaszać drogi, bo naprawdę z nas tutaj wszyscy zgłaszamy, piszemy 

maile,  z realizacją różnie to bywa, a tak naprawdę niejednokrotnie chodzi tylko o wysypanie 

gruzu na drodze, porządnego gruzu, ja zawsze piszę uzupełnienie ubytków, a praca polega na 

tym, że przyjeżdża pług i tak naprawdę przejeżdża się i ten kurz się ściąga z miejsca na miejsce, 

niestety tak wygląda u nas temat utrzymania dróg. A można dużo prościej i dużo bardziej 

efektywnie ten temat skończyć. Mam pytanie  stricte do uchwały. W uzasadnieniu jest napisane,  

że w dniu 28 kwietnia 2021 r. skarżący wysłał do Pana Kierownika maila, a w dniu 6 maja 2021 

r., więc parę dni po zgłoszeniu, zlecono profilowane ulicy. Zlecono a wykonanie to są dwie 

różne rzeczy. Czy ulica została wtedy wykonana i czy przekazano taką informację na komisji. 

 

Piotr Mystkowski odpowiedział, że to taki skrót myślowy, oczywiście, że została 

wyprofilowana. Zlecono, tak jak mówię, to skrót myślowy i jeżeli zlecamy, to zakładamy, że 

wykonujemy daną robotę. Jeżeli zlecamy daną ulicę,  to wykonawca ją ma obowiązek wykonać. 
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Tutaj w trakcie rozmowy ze skarżącym już po komisji bardziej chodziło o to, że nie dostał 

informacji o sposobach załatwienia sprawy docelowo, czyli sposobach zgłoszenia jako wniosek 

do budżetu danej ulicy. Samo wyprofilowanie ulicy nie było  tutaj poruszane przez skarżącego 

z tego co wiem, ani w trakcie komisji ani po komisji. 

 

Burmistrz Krzysztof  Chaciński powiedział, że Zakład Gospodarki Komunalnej, chociaż w 

swoim profilu działalności ma wpisane utrzymanie dróg bieżących, to nie przejął tego zadania. 

Oczywiście przejmuje kolejne obszary, właśnie rozstrzygnęliśmy zakup ciągnika,  będziemy w 

stanie przynajmniej częściowo wykonywać koszenie w sposób zautomatyzowany. Mamy 

koparkę, więc  w tej chwili konserwujemy rowy, natomiast na ten moment nie przejęliśmy 

jeszcze utrzymania bieżącego dróg, zwłaszcza dróg gruntowych. W tym kierunku dążymy  i 

taki był też cel m.in. powołania Zakładu Gospodarki Komunalnej, ale to się nie odbyło w tym 

roku. Mam nadzieję, że kolejne zakupy pozwolą nam na przejmowanie kolejnych obszarów. 

 

Radna Agnieszka Oniszk- Stachyra zwróciła się do Burmistrza, powiedział, że jeżeli chodzi o 

referat dróg nie ma problemu z odpisywaniem na maile czy prośby mieszkańców, dlatego 

chciałabym poprosić,  żeby albo Pan Burmistrz albo Pan Kierownik odpowiedzieli na maila 

Pani, która składała skargę i ta skarga też została rozpatrzona jako zasadna. Pani skarżąca  w 

zeszłym  tygodniu napisała do Panów i też do tej pory nie dostała odpowiedzi, bardzo proszę  o 

udzielenie jej  odpowiedzi. 

 

Burmistrz Krzysztof Chaciński odpowiedział, że Jego wypowiedź brzmiała troszkę inaczej.  

Wskazałem, że samo odpowiadanie na wiadomości nie jest rozwiązaniem problemu 

mieszkańców. Na dzień dzisiejszy mam 2983 nie odpisane maile w ciągu ostatniego pół roku, 

po prostu się nie rozdwoję.  Pewne wiadomości sczytuję, staram się kierować do realizacji. Nie 

jestem w stanie na wszystkie odpowiadać. 

  

Głosowano w sprawie: 

 rozpatrzenia skargi na Burmistrza Radzymina;  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Marek Brodziak , Elżbieta Darka , Leszek Jankowski , Tadeusz Jędrasik , Agnieszka 

Krawucka, Agnieszka Oniszk-Stachyra , Małgorzata Puzio Miękus, Piotr Rembelski, Wiesław 

Solarz, Katarzyna Stokowska , Tomasz Wąsik , Mariusz Wilkowski , Ewa Wnuk 

PRZECIW (1) Elżbieta Wołynko  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) Zbigniew Jabłoński , Agnieszka Kacprzak , Ewelina Kostrzewa , Ewa 

Kowalska, Izabela Paciorek , Monika Sztuka-Brzezińska  

BRAK GŁOSU (1) Przemysław Śledź  

 

8) w sprawie przejęcia przez Gminę Radzymin do realizacji zadania publicznego pn.: 

„Przebudowa budynku dozorcy cmentarza (Dom Pielgrzyma) wraz ze zmianą sposobu 

użytkowania z budynku mieszkalnego na budynek muzeum oraz rozbudowa o pawilon 

wystawienniczy Muzeum Bitwy Warszawskiej 1920 r. w Radzyminie wraz z rozbiórką 

pozostałych budynków znajdujących się na działce przy al. Jana Pawła II nr 64 w 

Radzyminie (Działka oznaczona w ewidencji gruntów jako działka nr ew.77 z obrębu 02-

04)”; 

Przewodniczący Rady Piotr Rembelski powiedział, że uchwała numer kolejny  to uchwała w 

sprawie przejęcia przez gminę Radzymin do realizacji zadania publicznego pod nazwą 
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"Przebudowa budynku dozorcy cmentarza Domu Pielgrzyma wraz ze zmianą sposobu 

użytkowania budynku mieszkalnego na budynek Muzeum oraz rozbudowa o pawilon 

wystawienniczy Muzeum Bitwy Warszawskiej 1920 r. w Radzyminie wraz z rozbiórką 

pozostałych budynków znajdujących się na działce przy alei Jana Pawła II numer 64 w 

Radzyminie". Działka oznaczona w ewidencji gruntów jako działka numer ewidencyjny 77 z 

obrębu 02 04. 

 

Burmistrz Krzysztof Chaciński zgłosił autopoprawkę. Z projektu uchwały proponuje się 

wykreślenie punktu 2 czyli załącznika, i  usuwa się załącznik również w postaci projektu 

porozumienia. Tym samym punkt trzeci zmienia numerację na drugi. Treść jest taka, jak 

Państwo widzicie, natomiast zgodnie z wyrokami sądów, zamieszczanie projektu porozumienia 

jako załącznika do uchwały jest niezgodne z przepisami.  Jeśli chodzi o uchwałę, referowałem 

to już na komisji, część  z Państwa brała w niej udział. Ta uchwała to jest ostatni z punktów  

formalnych przed podpisaniem umowy na budowę muzeum. Tak jak Państwo pewnie śledzicie 

w biuletynie informacji publicznej, informowałem  też na poprzednich sesjach, gmina ogłosiła 

przetarg na budowę Muzeum Bitwy Warszawskiej. Otworzyliśmy oferty w tym przetargu. 

Przetarg jest rozstrzygnięty, jest wybrany wykonawca. W minionym tygodniu Sejmik 

Województwa Mazowieckiego podjął dwie uchwały, jedną z nich było przekazanie części 

zadania gminie Radzymin w zakresie budowy tego obiektu muzealnego, dwa, zabezpieczenie 

środków na przekazanie gminie Radzymin czterech i pół miliona złotych. Jeśli Państwo w dniu 

dzisiejszym wyrazicie zgodę na podjęcie tej uchwały, czyli przejęcie części zadania, wówczas 

w tym tygodniu nastąpi podpisanie umowy. 

 

Radny Marek Brodziak powiedział, że co prawda już załącznikiem do tej uchwały nie jest 

porozumienie, natomiast  przeczytał to porozumienie i  ma dwie uwagi. Chodzi o zapis 

paragrafu 1 ustęp 4. Tam jest zobowiązanie gminy do przekazania województwu w terminie  

10 dni od podpisania niniejszego porozumienia wstępnego harmonogramu rzeczowo 

finansowego realizacji zadania wskazanego w porozumieniu, ale później jest coś dziwnego, 

czego nie rozumiem, zawierającego szczegółowy wykaz wykonanych i wchodzących w jej 

zakres prac.  Chodzi o poszczególne etapy. Tam nie ma żadnego zapisu, w jakim terminie my 

się zobowiązujemy takie sprawozdania składać,  chyba powinien być, jakaś data. Na terminy 

wykonania poszczególnych etapów prac oraz sprawozdania z realizacji inwestycji. My 

będziemy sprawozdanie składali w jakichś tam terminach. Czy to jest sprawozdanie z tego co 

do tej pory wykonaliśmy? Natomiast druga rzecz, w paragrafie drugim, ustęp drugi tego 

porozumienia jest zapis, że  województwo będzie przekazywało nam środki w wysokości 50% 

całkowitych kosztów, ale pod warunkiem ujęcia odpowiednich kwot w budżecie województwa 

na 2022-2023. 

 

 Burmistrz Krzysztof Chaciński odpowiedział, że będziemy składać sprawozdanie z tych zadań, 

które są przed nami z uwagi na to, że wydatkujemy środki. Marszałek nie wskazywał, nie 

oczekuje konkretnego terminu, w jakim to się będzie odbywało, więc  też nie widzę potrzeby 

nakładania na siebie takiego obowiązku terminowego. Pytał Pan jeszcze o harmonogram 

rzeczowo finansowy. Harmonogram rzeczowo finansowy , wstępny, czyli jeszcze nie ten 

uzgodniony z wykonawcą tylko ten, który wynika z ogólnej wiedzy budowanej połączonej  

z zakresem tego projektu. Na takie się umówiliśmy w ciągu 10 dni, natomiast po uzgodnieniu 

harmonogramu rzeczowo finansowego z wykonawcą, przekazujemy również ten 

harmonogram. jak już powiedziałem, że te kwoty są zabezpieczone. W budżecie, w WPF-ie, w 

dokumentach finansowych są zabezpieczone. Te środki są zabezpieczone, jest uchwała  

Sejmiku, która zmieniła dokumenty finansowe województwa. Inaczej  Zarząd Województwa 

nie mógłby zaciągnąć zobowiązań finansowych, analogicznie jest w gminie. 
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Radna Ewa Wnuk powiedziała, że nie ma pytania,  tylko błąd drukarski wskazuje. Punkt  trzeci 

w paragrafie 2 i tam trójeczka jest pusta niepotrzebnie. Chodzi o dofinansowanie, wiadomo po 

50%, więc nic tam się nie pojawi już trzeciego. 

 

Radny Marek Brodziak powiedział, że skoro już jest to zabezpieczenie to rozumie, że z tego 

porozumienia wypadnie ten warunek,  pod warunkiem ujęcia odpowiednich kwot w budżecie 

województwa mazowieckiego. 

 

Burmistrz Krzysztof Chaciński odpowiedział, że nie jest to w tej chwili niezbędne. 

Rzeczywiście są zabezpieczone, natomiast też nie jest to przedmiot dzisiejszej dyskusji, więc 

też wniosku w tym zakresie Pan złożyć nie może. Natomiast to był dokument negocjowany 

przed uchwałą Sejmiku, dlatego taki punkt był. W międzyczasie uchwała Sejmiku  została 

podjęta, więc on na dzień dzisiejszy rzeczywiście nie jest potrzebny, bo rzadko są 

zabezpieczane. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

autopoprawka Burmistrza.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (20) Marek Brodziak , Elżbieta Darka , Zbigniew Jabłoński , Leszek Jankowski , Tadeusz 

Jędrasik , Agnieszka Kacprzak , Ewelina Kostrzewa , Ewa Kowalska, Agnieszka Krawucka, 

Agnieszka Oniszk-Stachyra , Izabela Paciorek , Małgorzata Puzio Miękus, Piotr Rembelski, 

Wiesław Solarz, Katarzyna Stokowska, Monika Sztuka-Brzezińska, Przemysław Śledź, 

Tomasz Wąsik , Mariusz Wilkowski , Elżbieta Wołynko  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Ewa Wnuk 

 

Głosowano w sprawie: 

przejęcia przez Gminę Radzymin do realizacji zadania publicznego pn.: „Przebudowa budynku 

dozorcy cmentarza (Dom Pielgrzyma) wraz ze zmianą sposobu użytkowania z budynku 

mieszkalnego na budynek muzeum oraz rozbudowa o pawilon wystawienniczy Muzeum Bitwy 

Warszawskiej 1920 r. w Radzyminie wraz z rozbiórką pozostałych budynków znajdujących się 

na działce przy al. Jana Pawła II nr 64 w Radzyminie (Działka oznaczona w ewidencji gruntów 

jako działka nr ew.77 z obrębu 02-04)”;.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (20) Marek Brodziak , Elżbieta Darka , Zbigniew Jabłoński , Leszek Jankowski , Tadeusz 

Jędrasik , Agnieszka Kacprzak , Ewelina Kostrzewa , Ewa Kowalska, Agnieszka Krawucka, 

Agnieszka Oniszk-Stachyra , Izabela Paciorek , Małgorzata Puzio Miękus, Piotr Rembelski, 

Wiesław Solarz, Katarzyna Stokowska , Monika Sztuka-Brzezińska , Przemysław Śledź , 

Tomasz Wąsik , Mariusz Wilkowski , Elżbieta Wołynko  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Ewa Wnuk 

 

9) w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Radzymin na rok 2021; 
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Przewodniczący Rady Piotr Rembelski powiedział, że kolejna uchwała, jak również uchwała 

następna są pozytywnie zaopiniowane na komisji budżetowej. Jest to uchwała w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej gminy Radzymin na rok 2021. O jej zreferowanie proszę Pana 

Skarbnika Artura Goryszewskiego. 

 

Skarbnika Artura Goryszewskiego powiedział, że tym projektem uchwały, dochody 

skorygowane są o kwotę 314 tys.623 zł na plus, to jest zwiększenie dochodów planowanych na 

rok bieżący. Na tę kwotę składają się dwie przesłanki. Z jednej strony są to dotacje na zadania 

zlecone i zadania powierzone gminie ustawami. Mówimy tutaj o kwocie zwiększenia z tego 

tytułu 214 873 zł. Druga przesłanka to jest dodatkowa kwota części oświatowej subwencji 

ogólnej wysokości 99 tys.750 złotych, to są środki które mają finansować zadania 

wyrównawcze, które są konsekwencją zdalnej nauki, która miała miejsce w zeszłym roku 

szkolnym. Tak jak wspomniałem, całość zwiększenia dochodów i wydatków również, bo w 

konsekwencji niniejszej uchwały nie ulega zmianie wynik roku bieżącego, to 314 tys. 623 zł. ]  

Jeśli chodzi o tą pierwszą przesłankę czyli dotację, którą otrzymaliśmy w wysokościach 

wyższych niż pierwotnie zakładaliśmy w obszarze zadań zleconych powierzonych, one 

znajdują odzwierciedlenie w czterech w sumie podziałkach klasyfikacji budżetowej. Z jednej 

strony w rozdziale 750 11 czyli urzędy wojewódzkie. Tam następuje zwiększenie o kwotę 3050  

złotych, w dziale 852 pomoc społeczna, zwiększenie o 49 tys.918 złotych, rozdział 854 15 czyli 

pomoc materialną dla uczniów, zwiększenie o 5 tysięcy złotych i wreszcie działu 855 rodzina.  

Tu największe zwiększenie bo o kwotę 156 tys. 905. Pozwalam sobie to dosyć syntetycznie  

oddać ze względu na to, że  wynikowo jest to dla budżetu neutralne, to są pieniądze na zadania 

zlecone bądź powierzone tej samej kwoty. Te same kwoty muszą pojawić się po stronie 

wydatkowej a właściwie gmina jest tutaj płatnikiem, bo nawet niekoniecznie decydentem 

narzędzi, które dobiera przy okazji realizacji tych zadań. Pozostałe przesłanki czyli pozostałe 

zwiększenia w zakresie wydatków bieżących, czy też zmiany w zakresie wydatków bieżących 

dotyczą następujących pozycji. Z jednej strony proponuje się zabezpieczyć dodatkowe 500 

tysięcy złotych na transport zbiorowy. 500 tysięcy złotych to mniej więcej kwota, która 

odpowiada naszym miesięcznym wydatkom związanym z transportem zbiorowym. To 

zwiększenie należy rozpatrywać w kontekście zwiększenia na poprzedniej sesji. Ono pozwoli 

nam w praktyce uregulować zobowiązania dotyczące grudnia, kasowo obciążyć budżet roku 

bieżącego. To w sumie powinno ułatwić prace nad budżetem roku kolejnego, bo powinno 

luzować  kwotę 500 760 złotych w przyszłorocznym projekcie budżetu. Poza tym proponuje 

się zabezpieczyć dodatkowe 100 tysięcy złotych na usługi pozostałe w obszarze dróg 

gminnych. Są to głównie usługi kupowane od Zakładu Gospodarki Komunalnej. W tym 

wypadku chodzi jednak głównie o zabezpieczenie się na wypadek akcji zima czyli na wypadek 

konieczności zakupu usług związanych z odśnieżaniem dróg gminnych. W zakresie 

odszkodowań wypłacanych na rzecz osób fizycznych czyli rozdział 705 paragraf 4 590, 

proponuje się zmniejszyć nakłady o kwotę 15 tysięcy złotych. To należy rozpatrywać w 

kontekście zabezpieczenia środków na zakup nieruchomości pod drogi gminne. Państwo 

wiecie, bo jesteście  do tego przyzwyczajeni, że taka relacja wymienna dosyć często w naszych 

dokumentach planistycznych występuje. Proponuję się zabezpieczyć dodatkowe 20 tysięcy 

złotych na przygotowanie planów zagospodarowania przestrzennego. Związane jest to z 

intensyfikacją tych prac w roku bieżącym, ten budżet może okazać się niewystarczający. 

Symbolicznie proponuje się zwiększyć koszty funkcjonowania Rady Miejskiej, mówimy tutaj 

o zwiększeniu o kwotę 1600 złotych, praktycznie w całości na usługi pozostałe, a te związane 

są głównie z nowym wydatkiem roku bieżącego czyli z transkrypcją państwa obrad. To są 

dosyć duże wydatki, bo ta transkrypcja potrafi kosztować i 800 złotych za każdą sesję. I tak jak 

Państwo popatrzycie na budżet związany z usługami pozostałymi Rady Miejskiej, w roku 

bieżącym jest on praktycznie wielokrotnie wyższy niż w latach wcześniejszych, to jest gro 
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wydatków w tej klasyfikacji. Wydatki rozdziału 750 23, gdzie obrazujemy koszty 

funkcjonowania urzędu Miasta Gminny Radzymin proponuje się zwiększyć dosyć istotną 

kwotą 647 tysięcy złotych, z czego 480 tysięcy to są wynagrodzenia. Tu jedną z przesłanek jest 

chęć uregulowania zobowiązań publiczno prawnych również w tym roku. Czyli mechanizm 

podobny do kosztów transportu zbiorowego. Służy to odciążeniu projektu budżetu roku 

kolejnego, natomiast jednym zdaniem chciałbym wyjaśnić po części tą kwotę. 280 tysięcy z tej 

kwoty to konsekwencje podwyżek, które otrzymali pracownicy Urzędu Miasta i Gminy 

Radzymin. Budżet przeznaczony na promocję proponuje się zwiększyć o kwotę 20 tysięcy 

złotych, w całości są to usługi pozostałe a przeznaczenie to sponsoring. Tu chcielibyśmy 

podpisać umowę z KP ROKiS Radzymin.  W zakresie licznych przesunięć w rozdziale 750 85, 

tam obrazujemy koszty funkcjonowania CUW-u, działu 801 czyli oświata i wychowanie, 

rozdziału 854 01 czyli świetlice szkolne i 854 04 czyli wczesne wspomaganie rozwoju dziecka.  

Te zmiany powinniśmy rozpatrywać łącznie. Są one konsekwencją, rokrocznie praktycznie  

październik, listopad to jest taki moment, kiedy aktualizujemy budżet oświaty. Znamy już 

konsekwencje organizacji nowego roku szkolnego. W tym roku te zmiany cechuje pewna 

specyfika. Praktycznie i należy to podkreślić, oświata sfinansowała się sama. Jak popatrzcie 

Państwo na zwiększenia, które dotyczą głównie wynagrodzeń, one sumują się do kwoty mniej 

więcej 2,3 miliona i normalnie rokrocznie musieliśmy te środki wygospodarować poza 

budżetem oświaty. W tym roku proponuje się to sfinansować w sposób następujący. Z jednej 

strony zmienić przeznaczenie rezerwy na inwestycje w obszarze oświaty, tam pozostało w 

dalszym ciągu 850 tysięcy złotych. Z drugiej strony te brakujące półtora miliona złotych to są  

oszczędności na dotacjach przeznaczonych dla jednostek innych czy podmiotów innych niż 

gmina, prowadzących jednostki oświatowe przedszkolne czyli dla przedszkoli publicznych i 

niepublicznych, prowadzonych przez organ inny niż jednostka samorządu terytorialnego plus 

szkoły. Te oszczędności to w całości konsekwencja decyzji, którą Państwo podjęliście koło 

września, koło sierpnia zeszłego roku. Wtedy zmienialiśmy organizację szkół m.in. 

przekształcaliśmy oddziały przedszkolne, zespoły szkolno-przedszkolne. One są kosztowo 

dużo bardziej efektywne. W konsekwencji spada podstawa czyli koszt utrzymania dziecka w 

przedszkolach, a to rzutuje w tym wypadku  pozytywnie na finanse gminy, ponieważ spada 

również wysokość dotacji wypłacanych tym podmiotom, które państwu zarysowałem 

wcześniej. W zakresie działu 754 czyli bezpieczeństwo publiczne proponuje się w sumie 

zwiększyć nakłady o kwotę 71 tys.323 zł z tego 65 tys. to takie zmiany dostosowawcze i 

zwiększające budżet przeznaczony dla ochotniczych straży pożarnych, pozostałe 6000, pewne 

novum czyli środki przeznaczone na remonty infrastruktury monitoringu. Właściwie po raz 

pierwszy wydatkujemy jakieś środki w tym roku na remonty tej infrastruktury, ale ma ona już 

parę lat i trzeba się przyzwyczaić do tego, że być może ta struktura wydatków będzie   

musiała być zmodyfikowana czyli nie tylko nakłady, ale już również musimy zabezpieczać 

pewne drobne kwoty na po prostu naprawy tego, tej infrastruktury. W dziale 853 czyli pozostałe 

zadania w zakresie polityki społecznej, proponuje się neutralne budżetowo przesunięcie między 

paragrafem 4 210, paragrafem 4 300. Chodzi o kwotę 20 tysięcy złotych i jest to dostosowanie 

do potrzeb kosztów funkcjonowania radzymińskiej karty mieszkańca. W rozdziale 902 są  

zobrazowane liczne, neutralne budżetowo przesunięcia związane z kosztem systemu 

gospodarowania odpadami. Są tam takie drobne przesunięcia pewnych oszczędności, będących   

osadem na klasyfikacjach, których w tej chwili nie używamy ze względu na to, że te zadania 

wykonuje za nas Zakład Gospodarki Komunalnej. Gro wydatków w tej klasyfikacji na chwilę 

obecną realizowane jest w usługach pozostałych i w paragrafie 4 610, który pozostał w dalszym 

ciągu w dyspozycji urzędu. Paragraf 4 610 to są koszty egzekucyjne. Egzekucja w dalszym 

ciągu u nas, natomiast większość usług z tym związanych kupujemy od Zakładu Gospodarki 

Komunalnej. Wszystko to, gdzie pozostały jakieś oszczędności i środki wolne, mogliśmy 

przeznaczyć na właśnie usługi pozostałe, bo właściwie tylko w tej klasyfikacji na chwilę obecną  
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generujemy  zdecydowaną większość wydatków związanych z systemem gospodarowania 

odpadami. W rozdziale 900 03, czyli utrzymanie czystości, proponuje się zabezpieczyć 

dodatkowe 68 tysięcy złotych, w rozdziale 900 04 czyli utrzymanie zieleni, dodatkowe 67 

tysięcy złotych, głównie usługi kupowane od Zakładu Gospodarki Komunalnej. W rozdziale 

900 05 czyli ochrona powietrza atmosferycznego, klimatu, nieliczne, neutralne budżetowo 

przesunięcia. W tym rozdziale mamy zobrazowane wyłącznie wydatki finansowane z jednej   

strony dofinansowaniem z wojewódzkiego funduszu ochrony środowiska, z drugiej strony 

dotacją z Urzędu Marszałkowskiego na program Czyste Powietrze. Dostosowujemy plan do 

harmonogramów, rzeczowo finansowych zadań, które mamy zrealizować w ramach tych 

otrzymanych środków. W rozdziale 913 czyli opieka nad bezdomnymi zwierzętami proponuje 

się zabezpieczyć dodatkowe 25 tysięcy złotych na zakup usług pozostałych. W rozdziale 915 

czyli oświetlenie uliczne, dodatkowe 77300, z czego 60 tys. to zakup energii, 22 tysiące, 

remonty - zwiększenie budżetu przeznaczonego na remonty infrastruktury oświetleniowej. W 

rozdziale 995 dość istotne zwiększenie, kwota 169 tys. Tam są drobne, nieliczne przesunięcia   

wynikające z pewnych oszczędności, natomiast 170 tysięcy zabezpiecza się na usługi pozostałe, 

głównie kupowane od Zakładu Gospodarki Komunalnej. W zakresie wydatków bieżących 

zmiany zamyka dodatkowe 90 tys. w rozdziale 900, w dziale 921 czyli kultura i ochrona 

dziedzictwa narodowego. Na poprzedniej sesji  sygnalizowano państwu, iż może pojawić się 

konieczność dalszego wsparcia Biblioteki Publicznej. Z tych 90 tysięcy złotych proponuje się 

zabezpieczyć na ten cel 80, 10 natomiast na realizację jednego z przedsięwzięć z budżetu 

partycypacyjnego. To jest taki projekt realizowany przez Związek Harcerstwa Polskiego. 

Całość zwiększenia wydatków bieżących nieznacznie przekracza kwotę 3 miliony złotych. Jeśli 

chodzi o wydatki majątkowe, dodatkowe 160 tysięcy złotych na modernizację ulicy 

Żukowskiego, dostosowanie budżetu do  kosztorysu tego zadania. Chcielibyśmy to zadanie w 

tym roku skończyć, to jest trzeci rok z rzędu, kiedy modernizowana jest ta ulica, zawsze w 

oparciu o częściowe dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego. W tym roku również takie 

dofinansowanie otrzymaliśmy i wynosi ona 70 tysięcy złotych, natomiast nie chcielibyśmy 

kontynuować tego zadania w latach kolejnych. Chcielibyśmy zakończyć je w roku bieżącym.   

Dodatkowe 160 tysięcy złotych na miejsca parkingowe w ciągu ulicy Słowackiego, 

dostosowuje budżet do otrzymanych ofert.  Nowe prawo zamówień publicznych umożliwia 

dogrywkę, to znaczy umożliwia starcie się wykonawców  w drugim etapie, gdy już poznali 

oferty złożone w pierwszym etapie. Liczymy na to, że pewne oszczędności na tym zadaniu 

mogą się pojawić. Na chwilę obecną te środki powinny wystarczyć na to, by rozstrzygnąć 

przetarg niezależnie od wyniku drugiego etapu procedury przetargowej. Kolejne zmiany to 

neutralne budżetowo i przesunięcie między czwartą cyfrą paragrafów w ramach budowy 

ścieżek rowerowych. Mówimy o uszczupleniu paragrafu 60 57 na rzecz paragrafu 60 59.  

Kiedyś tłumaczyłem ten mechanizm. Może się okazać w przypadku zadań wieloletnich, iż 

faktura będąca konsekwencją realizacji poszczególnych składowych harmonogramu rzeczowo 

finansowego nie będzie literalnie odpowiadała podziałowi na 7 i 9, na tą czwartą cyfrę 

paragrafu. To nie jest pierwsza operacja w tym roku. My już środki z paragrafu 7 do paragrafu 

9 do tej czwartej cyfry paragrafu przesuwaliśmy. To jest po prostu dostosowanie do struktury 

wydatków, które realizujemy w oparciu o te faktury, które otrzymujemy. W zakresie budowy 

parkingu w ciągu trasy S8 czyli jednego z tych parkingów systemu "parkuj i jedź" proponuje 

się zmniejszyć budżet roku bieżącego o 250 tysięcy złotych. Tu mamy pewne opóźnienia w 

dokumentacji projektowej. One przede wszystkim są pochodną zmiany właściwości organu 

uzgadniającego. Wspomniałem  o tym, że budżet przeznaczony na odszkodowania proponuje 

się uszczuplić o kwotę 15 tysięcy złotych i deklarowałem, że środki te proponuje się 

przeznaczyć na zakup nieruchomości. Tak jest również w tym wypadku, to jest kolejne zadanie 

inwestycyjne czyli wykupienie działek w Arciechowie z przeznaczeniem pod drogę gminną. 

Możecie Państwo tego nie pamiętać, chociaż nie chciałbym, żeby to zabrzmiało niezręcznie ale 
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jest to realizacja uchwały, którą podjęła Rada stosunkowo dawno, bo w roku 2016. Wtedy Rada 

wyraziła zgodę na zakup tej nieruchomości. Kolejna zmiana neutralna budżetowo a w sumie 

należy ją rozpatrywać w kontekście zmiany proponowanej na poprzedniej sesji. Na poprzedniej 

sesji dotacje przeznaczone na inwestycje Centrum Medycznego zwiększaliśmy o 80 tysięcy 

złotych. W uzasadnieniu poznaliście Państwo przesłankę, czyli chęć umożliwienia, czy też 

wsparcia przy zakupie aparatu do stymulacji super indukcyjnej BTL. Regionalna Izba 

Obrachunkowa zasugerowała, by każde przeznaczenie dotacji celowej było wyodrębnione w 

załączniku majątkowym. Zasugerowano, byśmy starali się unikać koszyków, w tej kwocie 380 

tysięcy były dwie dotacje z dwiema z dwoma różnymi przeznaczeniami, z jednej strony 

wsparcie inwestycji, z drugiej strony te 80 tysięcy na zakup tego aparatu. Zasugerowano nam 

wyłączenie tego do oddzielnej pozycji majątkowej czyli widzicie państwo zmniejszenie o 80 

tysięcy dotacji, natomiast zwiększenie o 80 tys. dotacji ale już z konkretnym przeznaczeniem 

czyli aparat do stymulacji super indukcyjnej. Idąc tym tokiem myślenia 25 tysięcy 

dodatkowych środków przeznaczonych na inwestycje Centrum Medycznego, ale tu już trzecia, 

kolejna przesłanka w roku bieżącym czyli sensoryczny plac zabaw, to również realizacja 

budżetu partycypacyjnego. Po części zwiększenia proponuje się sfinansować uszczupleniem 

budżetu przeznaczonego na zakup nieruchomości w Arciechowie, w Emilianowie. I tutaj 

zmniejszenie wynosi 2 miliony złotych, zmniejszenie wydatków roku bieżącego. To wszystkie 

proponowane zmiany. 

 

Radny Tomasz Wąsik zapytał odnośnie przesunięcia tych nakładów na ulice, na te nowe 

miejsca parkingowe  w ciągu ulicy Słowackiego. Czy po ewentualnym przyjęciu tej uchwały 

będzie przetarg rozstrzygnięty?  

 

Burmistrz Krzysztof Chaciński odpowiedział, że tak. Jeśli środki zostaną zwiększone, to 

przetarg będzie rozstrzygnięty. 

 

Radna Agnieszka Krawucka zapytała, czy w kwestii zwiększenia  nakładów w pozycji odnośnie 

zwierząt, czy to jest związane z zakupem boksów i przygotowaniem tego miejsca pod 

przechowalnie? 

 

Skarbnik Artur Goryszewski odpowiedział, że nie. Na ten cel mamy zabezpieczone środki  w 

załączniku majątkowym, bo to jest charakter inwestycyjny tego wydatku. Te 20 tysięcy to są 

usługi pozostałe, kupowane głównie od lecznicy weterynaryjnej.  

 

Radna Agnieszka Krawucka powiedziała, że  zwiększamy również nakłady związane z 

bieżącym utrzymaniem dróg. To jest tylko pozycja na zimowe utrzymanie czy również w skład 

tego wchodzi bieżące utrzymanie ? 

 

Skarbnik Artur Goryszewski odpowiedział, że jak najbardziej wchodzi bieżące utrzymanie, to 

jest paragraf 4300 czyli również zakup usług pozostałych. On może między innymi służyć 

zakupowi usług związanych z odśnieżaniem. W najczarniejszym scenariuszu nie przewiduję 

żebym wydał na to 100 tys. w tym roku.   

 

Radna Agnieszka Krawucka zadała pytanie Panu Burmistrzowi,  na poprzedniej sesji 

rozmawialiśmy, pytałam o ulicę Nową, miał Pan się zorientować, czy będziemy w stanie tę 

drogę utwardzić  tą technologią z grysiku. To była chyba kwestia, nie wiem, 30 tysięcy  z tego 

co pamiętam, czy 20, już nie pamiętam. 
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Burmistrz Krzysztof Chaciński odpowiedział, że troszkę więcej. Nie pamiętam tych wartości, 

ale to było około 50 tysięcy złotych, bo tam jeszcze został spory kawałek do asfaltu. 

Przejechałem się osobiście, te zabudowania ciągną się dalej. Rzeczywiście  największa, 

historycznie przywołując, wykonana została ta część ulicy, na której znajduje się  zdecydowana 

większość zabudowań, pomiędzy ulicą Pileckiego a  Sikorskiego tych zabudowań jest mniej, z 

tego na części jest asfalt położony. Tam na samym końcu w Cegielni budynków jest chyba 5 i 

one ciągną się jednak, można by było nie wykonywać powiedzmy tego  odcinka przy samym 

zakładzie usługowo produkcyjnym, on nie jest zamieszkały, ale po sąsiedzku też znajduje się 

obiekt mieszkaniowy, może trochę oddalony od jezdni, ale jednak, więc 105 metrów też nie 

rozwiąże tego problemu. Na ten moment te środki, które są w budżecie  nie są wystarczające, 

znaczy one są wystarczające, ale skonsumowałyby jakąś istotną część tego budżetu, a droga nie 

jest, nie chcę mówić w złym stanie, natomiast nie jest w najgorszym stanie, biorąc pod uwagę 

spektrum  wszystkich dróg w gminie Radzymin. Być może taka możliwość do końca roku się 

pojawi, natomiast wolałbym ją podjąć widząc na horyzoncie koniec roku budżetowego. 

 

Radny Przemysław Śledź powiedział, że w zmianach jest całkiem spory wydatek na 

transkrypcje. Chciałbym zapytać o podstawy tej umowy. Czemu to transkrypcja ma służyć.   

Chciałbym zapytać, jak długo już korzystamy z tej transkrypcji i co najważniejsze, czy jest to 

przewidziany prawem obowiązek, abyśmy takową transkrypcja posiadali. 

 

Burmistrz Krzysztof Chaciński odpowiedział, że   Ustawa o dostępności nakłada na nas 

obowiązek realizowania takiej usługi bądź zatrudnienia pracownika, który posiada takie 

kwalifikacje. Nie jest ona często wykorzystywana, wydaje mi się, że są jednostkowe przypadki, 

w których z tej usługi korzystaliśmy. Niemniej jednak gminy mają obowiązek móc zapewnić 

kontakt z osobami z dysfunkcjami. Z uwagi na  niedużą liczbę osób,  mimo wszystko tańsza 

jest usługa niż zatrudnienie człowieka z takimi uprawnieniami. 

 

Radny Przemysław Śledź zapytał,  jak realnie wygląda ta usługa transkrypcji, bo to jest dosyć 

szerokie pojęcie transkrypcja. Co pod tym rozumiemy? 

 

Burmistrz Krzysztof Dobrzyniecki odpowiedział, że z uwagi na wejście w życie ustawy o 

dostępności, nakładającej nie tylko na organy administracji publicznej obowiązki dostosowania 

wszelkich treści zawieranych na stronach internetowych  do potrzeb osób z różnymi 

dysfunkcjami, między innymi jednym z nich są  wszelkie materiały wideo, które są 

sporządzane, muszą zawierać transkrypcje, czyli te napisy, które po pewnym czasie na tych 

nagraniach z sesji pojawiają się pod tymi nagraniami. Ma to ułatwić osobom niesłyszącym 

zapoznanie się z treścią tego co przebiega na sesjach m.in. od 6 września. Oczywiście wszelkie 

te działania dostosowania, czy to stron internetowych czy tych materiałów które zamieszczamy 

podlega kontroli. 

 

Radny Przemysła Śledź  zapytał, czy w związku z tym, że prowadzona jest transkrypcja czy 

ona jest wykorzystywana, że tak powiem, to może być nawet podstawa do tworzenia protokołu, 

czy takie działania już są wykonywane? 

 

Burmistrz Krzysztof Dobrzyniecki odpowiedział, że  protokoły na piśmie z przebiegu sesji 

sporządza Biuro Rady, gdzie te protokoły zawierają również zapis, podsumowanie wszystkich 

wyników głosowań, nagrania z sesji, które pojawiają się chociażby na YouTubie są 

zamieszczane ze znacznym opóźnieniem niż Biuro Rady wykonuje protokoły na potrzeby 

funkcjonowania Rady Miejskiej. 
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Radny Przemysła Śledź  zapytał,  w takim razie czy istnieje możliwość uszczegółowienia tej 

umowy transkrypcji. Zacznijmy od tego że transkrypcja, tak jak Pan Burmistrz wspomniał, na 

portalu YouTube w niektórych językach już jest automatyczna. Możliwe, że też niedługo będzie 

automatyczna w języku polskim. Jeżeli posiadalibyśmy taką pełną transkrypcję, wykonywaną 

przez podmiot zewnętrzny, to by znacznie ułatwiło pracę Biura Rady, bo nie ukrywajmy, 

obecnie jest to praca bardzo mozolna, aby napisać ten protokół sesji. Jeżeli jednak robimy 

pewien outsourcing, że zlecamy firmie zewnętrznej, żeby tworzyła transkrypcję, to dlaczego 

tego nie wykorzystywać do tworzenia protokołu, który też jest przyjmowany dopiero na 

następnej sesji, a nie załóżmy z tygodnia na tydzień, więc chciałbym zapytać, co by stało na 

przeszkodzie. 

 

Burmistrz Krzysztof Dobrzyniecki odpowiedział, że nie umie odpowiedzieć, czy są jakieś 

przeciwwskazania prawne w tym zakresie. Transkrypcja , oczywiście w tym przypadku, na   

ten moment, mówimy oczywiście o transkrypcji nagrań z posiedzeń sesji Rady Miejskiej, ale 

wszelkie materiały wideo, które zamieszczane będą  czy to na stronie www czy też oficjalnych 

fanpage-ach w różnych portalach społecznościowych będą zawierały również ten element 

transkrypcji, tego co dany autor przemawia czy też osoba, która mówi na danym filmie, tak 

więc ta transkrypcja nie będzie tylko dotyczyła tych nagrań sesji, ale również wszelkich 

materiałów publikowanych przez gminę w wersji wideo. 

 

Radny Przemysław Śledź powiedział, że nie kwestionuje zasadności tego, aby to było na 

jakichkolwiek innych materiałach. To nie to jest meritum rozmowy. Chciałem zwrócić uwagę 

na to,  że jeżeli płacimy za coś, tak jak Pan Skarbnik zwrócił uwagę, że miesięczny koszt to nie 

są wcale małe pieniądze, to może byśmy to wykorzystali jakoś szerzej i też chciałbym zwrócić 

na to uwagę. O ile protokół z sesji Rady my możemy przyjąć, możemy zaakceptować, możemy 

wprowadzić tam pewne poprawki, to powiązanie tego z protokołem jednocześnie mogłoby 

stanowić jakiś wyznacznik tak, abyśmy także te transkrypcje akceptowali, bo z tego co miałem 

okazję przejrzeć archiwalne nagrania sesji Rady Miejskiej, spotkałem się z tym, że jest pewna 

że tak powiem, nierówność transkrypcji, czasem ta transkrypcja odrywa się od tego, co zostało 

powiedziane. Też zdaję sobie sprawę z pewnych technicznych przeszkód z tym związanych. 

Natomiast uważam, że byłoby właściwe, abyśmy również mieli pewną kontrolę nad tym, co 

jest akceptowane, bo nie może być tak, że część transkrypcji dla niektórych osób jest, że tak 

powiem korygowana, a dla niektórych jest robiona bardzo nierzetelnie. Jeżeli ktoś się zająknie, 

to pojawia się takie ja ja ja i to jest wszystko na transkrypcji, co jest nieco dziwne, więc uważam, 

że warto się pochylić nad tym, jak powinna taka transkrypcja wyglądać, czy ma być 

stuprocentowym odzwierciedleniem tego, co ktoś powie, nawet z omyłkami, czy może jednak 

powinna być taka jak protokół, bardziej wyciągająca esencję danej przemowy. 

 

Burmistrz Krzysztof Dobrzyniecki odpowiedział, że w tym momencie nie odpowie, czy istnieje 

przepis mówiący jak powinna wyglądać ta transkrypcja, czy ona ma odzwierciedlać jeden do 

jednego. Transkrypcja, tak jak i wiele filmów można zauważyć jak jest tłumaczona, nie do 

końca odzwierciedla to, co autor mówi. Często w tej transkrypcji poprawiane są jakieś błędy 

stylistyczne czy też pewne kolokwializmy. Na przykład tak, protokół to jest  dokument 

wymagany przepisami, jest to jak gdyby jasno powiedziane jaką ma funkcję protokół. 

Transkrypcja w tych nagrań jest to  pewne novum wprowadzone tą ustawą o dostępności, 

niemające do końca jeden do jednego odzwierciedlać to co zostało powiedziane. Ma ułatwić 

odbiorcy w zrozumieniu przebiegu spotkania. Oczywiście zbadamy sobie temat możliwości 

przez tę firmę dokonywania transkrypcji. Jeśli mnie pamięć nie myli. to taka opcja była 

dodatkowo odpłatna. Czy potrzebujemy tego dodatkowo zlecać, bo oczywiście zastanowimy 
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się, bo ja teraz nie pamiętam ile kosztowała taka transkrypcja, która byłaby podstawą protokołu, 

który podlega później zatwierdzeniu przez Radę Miejską. 

 

Burmistrz Krzysztof Chaciński powiedział, że to jest bardzo ciekawa kwestia i rzeczywiście 

przyznam szczerze, że porównamy sobie chociażby tę wypowiedź w protokole z transkrypcją 

do kolejnej sesji, żeby zobaczyć czy rzeczywiście są różnice. Jestem za tym, żeby ułatwić sobie 

pracę, automatyzować ją jeśli można, więc  jeśli to miałoby pomóc, przyspieszyć czy zdjąć 

jakieś obowiązki, to jak najbardziej tak. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały budżetowej Gminy Radzymin na rok 2021;  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) Marek Brodziak, Elżbieta Darka , Zbigniew Jabłoński , Leszek Jankowski , Tadeusz 

Jędrasik, Agnieszka Kacprzak , Ewelina Kostrzewa , Ewa Kowalska, Agnieszka Krawucka, 

Agnieszka Oniszk-Stachyra , Izabela Paciorek , Małgorzata Puzio Miękus, Piotr Rembelski, 

Wiesław Solarz, Katarzyna Stokowska, Monika Sztuka-Brzezińska, Przemysław Śledź, 

Tomasz Wąsik , Mariusz Wilkowski , Ewa Wnuk, Elżbieta Wołynko  

 

10) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radzymin na lata 2021-

2030. 

Przewodniczący Rady Piotr Rembelski powiedział, że kolejna uchwała to standardowo 

konsekwencja zmiany uchwały budżetowej, czyli zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

gminy Radzymin na lata 2021-2030. 

 

Skarbnik Artur Goryszewski powiedział, że w zakresie roku bieżącego te zmiany zostały 

Państwu przedłożone. To, na czym chciałbym się skupić w zakresie WPF-u to załącznik numer 

2. Tam mamy  zmiany wynikające z dwóch konsekwencji. Z jednej strony to jest proste 

dostosowanie wartości cechujących rok 2021 w załączniku nr 2 do wartości budżetu, a liczne z 

pozycji ujętych w załączniku numer 2 zostały skorygowane w roku bieżącym w konsekwencji 

uchwały, którą przed chwilą Rada podjęła. Jeśli chodzi o zmiany wynikające z tej przesłanki, 

to z jednej strony realizacja parkingów, w dawnym ciągu trasy S8, wspomniałem  o 

zmniejszeniu nakładów roku bieżącego o 250 tysięcy złotych, bieżąca konserwacja oświetlenia 

ulicznego, tam było zwiększenie o 22 tysiące złotych, dowożenie uczniów do szkół, również 

wydatek o charakterze bieżącym, ujęty w załączniku nr 2 do WPF-u, symboliczne zmniejszenie  

siedmiu czy ośmiu tysięcy złotych, transport lokalny pasażerski, wspominałem, stypendia 

socjalne dla uczniów, symboliczne zwiększenie w konsekwencji dotacji otrzymanej na ten cel 

i wreszcie ostatnia taka modyfikacja, wynikająca ze zmiany budżetu roku bieżącego, to jest 

zakup nieruchomości w obrębie Emilianów, który proponuje się przesunąć na późniejsze lata 

czyli na lata 24-25. W zakresie wydatków, co do których modyfikacja wykracza poza tą 

przesłankę, czyli poza modyfikację budżetu roku bieżącego, chciałbym zwrócić uwagę na 

zabezpieczenie dodatkowych środków na drugi etap budowy alei Lecha Kaczyńskiego. Tu 

mówimy o zwiększeniu o kwotę 1,54 miliona, milion 540 tysięcy złotych do oferty, którą 

otrzymaliśmy w pierwszym etapie przetargu, bo tutaj również będą w drugim etapie składane 

oferty, liczymy na to, że może się pojawić pewna oszczędność i może w konsekwencji na 

kolejnej sesji będziecie Państwo z tej pozycji mogli pewne środki zdjąć. Na chwilę obecną to 

są środki zabezpieczone do dwóch czy trzech najtańszych ofert tak, byśmy na pewno mogli ten 

przetarg rozstrzygać. I drugą taką inwestycją, na którą proponuje się zabezpieczyć dodatkowe 
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środki jest świetlica w Rżyskach, ze zwiększeniem w wysokości 210 tysięcy złotych. to, na co 

zwracam uwagę, to ostatnia pozycja załącznika numer 2. Mówimy tu o zabezpieczeniu na 

przyszły rok i symbolicznie na rok kolejny. To wybieg, by móc w ogóle w załączniku numer 2 

ująć ten wydatek. Natomiast to zabezpieczenie w roku kolejnym środków na wsparcie 

inwestycji realizowanych w formule funduszu sołeckiego umożliwi zawieranie dwuletnich 

umów w ciężar funduszu sołeckiego, a związany jest z faktem pewnej deklaracji złożonej 

sołtysom, która sprowadza się do tego, że w przypadku przeznaczenia 90 proc. funduszu na 

inwestycję z budżetu gminy poza funduszem sołeckim dołożone zostanie drugie tyle w  

przypadku przedsięwzięć wieloletnich  dodatkowe 10 procent. To wszystkie proponowane 

zmiany. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radzymin na lata 2021-2030.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (19) Marek Brodziak , Elżbieta Darka , Zbigniew Jabłoński , Tadeusz Jędrasik , Agnieszka 

Kacprzak, Ewelina Kostrzewa, Ewa Kowalska, Agnieszka Krawucka, Agnieszka Oniszk-

Stachyra , Izabela Paciorek , Piotr Rembelski, Wiesław Solarz, Katarzyna Stokowska  Monika 

Sztuka-Brzezińska, Przemysław Śledź, Tomasz Wąsik, Mariusz Wilkowski, Ewa Wnuk, 

Elżbieta Wołynko  

BRAK GŁOSU (2) Leszek Jankowski , Małgorzata Puzio Miękus 

 

5. Przyjęcie rezygnacji Piotra Rembelskiego z funkcji Przewodniczącego Rady Miejskiej 

w Radzyminie. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Rembelski poinformował, że na  pulpitach radnych znajdują się  

4 uchwały podpisane przez wnioskodawców. Tak więc w tej chwili przed nami uchwała w 

sprawie przyjęcia rezygnacji radnego Piotra Rembelskiego z funkcji Przewodniczącego Rady 

Miejskiej w Radzyminie. Paragraf pierwszy, przyjmuje się rezygnację radnego Piotra 

Rembelskiego z funkcji Przewodniczącego Rady Miejskiej w Radzyminie. Paragraf drugi, 

uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Powody tej rezygnacji już wyjaśniłem, więc nie 

chciałbym tego jeszcze raz przedstawiać i tłumaczyć. Proponuję abyśmy przeszli do głosowania 

i zaopiniowali tą uchwałę. Panie mecenasie, prosimy o pańską opinię. 

 

Mecenas Ździebłowski wyjaśnił, że zmiana na stanowisku Przewodniczącego Rady może się 

odbyć na dwa sposoby. Albo jest to odwołanie i wtedy jest głosowanie tajne albo przyjęcie 

rezygnacji i przyjęcie rezygnacji to nie jest głosowanie tajne, nie powołujemy komisji 

skrutacyjnej. To jest głosowanie jawne, czyli to standardowe głosowanie, tak jak każdej innej 

uchwały bez tajności.  

 

Przewodniczący Rady Piotr Rembelski powiedział, że powołanie Komisji skrutacyjnej za 

chwileczkę, bo  jeśli Państwo tę uchwałę podejmiecie, Przewodniczący Wiesław Solarz  tę 

część formalną poprowadzi, natomiast w tej chwili jeszcze raz informacja. Głosujemy w 

sprawie przyjęcia mojej rezygnacji z funkcji Przewodniczącego Rady Miejskiej w Radzyminie. 

Proszę państwa radnych o głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
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 przyjęcia rezygnacji radnego Piotra Rembelskiego z funkcji Przewodniczącego Rady Miejskiej 

w Radzyminie;  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (17) Marek Brodziak , Elżbieta Darka , Leszek Jankowski , Agnieszka Kacprzak , Ewelina 

Kostrzewa, Ewa Kowalska, Agnieszka Krawucka, Agnieszka Oniszk-Stachyra, Izabela 

Paciorek , Małgorzata Puzio Miękus, Piotr Rembelski, Wiesław Solarz, Katarzyna Stokowska, 

Monika Sztuka-Brzezińska , Tomasz Wąsik , Mariusz Wilkowski , Elżbieta Wołynko  

PRZECIW (1) Tadeusz Jędrasik  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Zbigniew Jabłoński , Przemysław Śledź , Ewa Wnuk 

 

Piotr Rembelski stwierdził, że uchwała  została podjęta. Tylko dosłownie kilka słów 

komentarza. Jako Przewodniczący miałem okazję współpracować z Państwem radnymi i z 

sołtysami, z mieszkańcami, z Burmistrzami, z pracownikami urzędu i z wieloma innymi 

osobami, których w tej chwili nie wymienię. Wszystkim  chciałem serdecznie podziękować, bo 

spotkałem się naprawdę z profesjonalistami, którzy działają dla mieszkańców i z 

mieszkańcami, którym udało się też w wielu sprawach pomóc. Nie mówię, że we wszystkich, 

bo to nie byłoby realne, natomiast w wielu sprawach udało się pomóc i za tę współpracę 

dziękuję. Szczególnie, oprócz wymienionych tutaj Wiceprzewodniczących Wiesława Solarza i 

Izabeli Paciorek, chciałbym podziękować naszemu Biuru Rady, Kierownik Pani Ewa 

Wojcieszkiewicz, inspektor Pani Izabela Roguska. Jest jeszcze jedna osoba, inspektor Pani Ewa 

Kowalska,  znamy całą sprawę, jesteśmy duchem i sercem z Panią Ewą i z Zuzią. To Biuro 

Rady w trakcie mojej pracy jako pełnienia funkcji Przewodniczącego było nieocenione i myślę, 

że też wszyscy jako radni nie doceniamy tych osób, które na co dzień pomagają nam w realizacji 

naszych spraw, przygotowują sesje. Jako Przewodniczący doceniam tę ich ciężką pracę i za to 

chciałem na ręce pani kierownik serdecznie podziękować. Myślę, że wszyscy jesteśmy wam 

winni podziękowania. A ja cóż, żeby nie przedłużać radnym zostaję. Z Państwem będę się 

widywał, więc się nie żegnam, zmienię tylko miejsce. 

 

Burmistrz Krzysztof Chaciński powiedział, że bardzo dziękuje za tę współpracę bardzo 

owocną, za to duże zrozumienie z Twojej strony i cieszę się na tą współpracę w nieco innym 

charakterze teraz, ale także będzie przed nami. 

 

6. Wybór Przewodniczącego Rady Miejskiej w Radzyminie. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Wiesław Solarz powiedział,  że  przed nami jeszcze siedem 

punktów,  obecnie przed nami uchwała, ta jedna z najważniejszych dzisiaj. To jest uchwała 

związana z wyborem Przewodniczącego Rady Miejskiej w Radzyminie.  Obecnie nastąpi 

wybór komisji skrutacyjnej. Chciałbym tylko zwrócić  uwagę, że osoby które biorą udział  w 

komisji skrutacyjnej nie mogą kandydować na żadne stanowisko, więc proszę o propozycje 

osób do komisji, proponuję powołanie komisji w składzie 3 osobowym.  

  

Do komisji zgłoszono radnego Mariusza Wilkowskiego  - wyraził zgodę,  radną Monikę 

Sztukę-Brzezińską – wyraziła zgodę i radnego Tadeusza Jędrasika – wyraził zgodę. 

 

Głosowano w sprawie: 

powołania Komisji Skrutacyjnej w składzie: Mariusz Wilkowski, Monika Sztuka- Brzezińska, 

Tadeusz Jędrasik.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) Marek Brodziak , Elżbieta Darka , Zbigniew Jabłoński , Leszek Jankowski , Tadeusz 

Jędrasik, Agnieszka Kacprzak , Ewelina Kostrzewa, Ewa Kowalska, Agnieszka Krawucka, 

Agnieszka Oniszk-Stachyra, Izabela Paciorek, Małgorzata Puzio Miękus, Piotr Rembelski, 

Wiesław Solarz, Katarzyna Stokowska, Monika Sztuka-Brzezińska, Przemysław Śledź, 

Tomasz Wąsik, Mariusz Wilkowski , Ewa Wnuk, Elżbieta Wołynko  

 

Wiceprzewodniczący Rady Wiesław Solarz powiedział, że wybraliśmy komisję skrutacyjną i 

teraz przystępujemy do zgłaszania kandydatów na Przewodniczącego Rady Miejskiej. Proszę 

o zgłaszanie kandydatów. 

 

Radny Piotr Rembelski  zgłosił jako kandydatkę panią Elżbietę Darkę, która jest jedną z,  jak 

wspominałem wcześniej, czterech przewodniczących, którzy już taką funkcję pełnili, obecną 

na sali. Moim zdaniem jej osoba daje rękojmie właściwego wykonywania tej jakże 

odpowiedzialnej funkcji Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Wiesław Solarz  zapytał, czy radna  Elżbieta Darka wyraża zgodę? 

 

Radna Elżbieta Darka wyraziła zgodę. 

 

Radny Przemysław Śledź powiedział, że  podtrzymuje z naszej pierwszej sesji stanowisko, że 

byłoby fantastycznie, gdyby w prezydium czy przewodniczącą czy osobami w prezydium były 

osoby związane  z sołectwami. Uważam, że to jest bardzo, bardzo ważne i bardzo cenne tym 

bardziej, jeżeli teraz Pani Przewodnicząca Paciorek zrezygnowała z bycia w prezydium.  

Oczywiście nie mam nic przeciwko kandydaturze pani Darki,  ale bardzo chciałbym zgłosić 

kandydaturę pani Agnieszki Kacprzak, która w wyborach do Rady Miejskiej uzyskała 

największą ilość głosów i ma dzięki temu najwyższy mandat. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Wiesław Solarz  zapytał, czy Pani radna Agnieszka Kacprzak   

wraża zgodę? 

 

Radna Agnieszka Kacprzak   odpowiedziała, że  bardzo dziękuje za zgłoszenie i zaufanie. Tak 

jak Pan Zbyszek kiedyś powiedział: należy mi się jak psu buda. Też tak uważam, ale nie w tym 

czasie.  Ja mam pewne zobowiązania w stosunku do moich wyborców, a mam ich bardzo dużo. 

Państwo macie nie wiem,  po 400, 500 w  sołectwach, ja mam 4 tysiące pod swoją pieczą i nie 

jestem w stanie ich zawieść. Gdybym zgodziła się przyjąć tę funkcję  zaniedbałabym moje 

obowiązki względem moich wyborców a oni są dla mnie najważniejsi. Być może w kolejnej 

kadencji, zobaczymy. Teraz bardzo dziękuję, ale odmawiam. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Wiesław Solarz  powiedział, że skoro nie ma więcej kandydatów 

proszę  komisję skrutacyjną o przygotowanie kart do głosowania i ogłaszam  5 minut przerwy.  

 

Po przerwie Mariusz Wilkowski poinformował, że  Komisja Skrutacyjna ukonstytuowała się. 

Przewodniczącym został Mariusz Wilkowski. Wyjaśnił sposób głosowania. Na karcie do 

głosowania mamy zapisane: Panią Elżbieta Darka i są głosy: "za", "przeciw", "wstrzymuje się". 

Proszę zaznaczyć krzyżykiem  w odpowiednim kwadracie czy Państwo są "za" „przeciw",  czy 

"wstrzymuje się". Komisja  rozdała radnym karty do głosowania. Po głosowaniu  radni wrzucili 
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karty do głosowania do urny. Po policzeniu głosów Przewodniczący Komisji odczytał wyniki 

głosowania: 

 

Protokół komisji skrutacyjnej z wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej w Radzyminie 

odbytego w dniu 18 października 2021 r. Komisja Skrutacyjna w składzie Przewodniczący 

Mariusz Wilkowski, członkowie Monika Sztuka - Brzezińska, Tadeusz Jędrasik, stwierdza, że 

w głosowaniu tajnym zostały ustalone następujące wyniki głosowania. Osób uprawnionych do 

głosowania 21, radnych obecnych na sesji 21, głosów nieważnych oddano 0, głosów ważnych 

oddano 21. Elżbieta Darka "za" 17, przeciw jeden, wstrzymanych 3. Komisja skrutacyjna 

stwierdza, że Pani Elżbieta Darka została wybrana na Przewodniczącą Rady Miejskiej w 

Radzyminie. 

 

Wiceprzewodniczący Rady odczytał uchwałę w sprawie wyboru Przewodniczącego  Rady 

Miejskiej w Radzyminie. Paragraf pierwszy stwierdza się, że w głosowaniu tajnym na 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Radzyminie została wybrana pani Elżbieta Darka. 

Paragraf drugi, protokół komisji skrutacyjnej stanowi załącznik do uchwały. Paragraf trzeci, 

uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

Mecenas Ździebłowski powiedział, że są dwie drogi podjęcia takiej uchwały. Orzeczenia 

wskazują, że  głosowanie odbywa się w dwóch etapach. Pierwszy to jest głosowanie tajne przy 

pomocy komisji skrutacyjnej i tam się dokonuje ten akt wyboru. Natomiast  mamy  treść 

uchwały w sprawie wyboru, w której nie wybiera się, tylko stwierdza się, że został dokonany 

wybór, to jest to uchwała o charakterze potwierdzającym, deklaratoryjnym, to, że przed komisją 

dokonał się wybór, to jest uchwała potwierdzająca i są orzeczenia, które wskazują że to jest ten 

drugi etap. Ta uchwała nie jest wymagana bo i tak najistotniejszy, kluczowy jest akt głosowania 

w głosowaniu tajnym. Natomiast jeżeli nie podejmujemy, mamy tutaj treść uchwały, więc nie 

możemy przyjąć takiego rozwiązania, że głosujemy w głosowaniu tajnym, potem odczytujemy 

uchwałę, która ma zapaść w głosowaniu jawnym potwierdzającą i jej nie głosujemy. To jest 

rozwiązanie, które nie jest przewidywane, więc albo zostajemy na protokole skrutacyjnym, 

który wtedy stanowi podstawę wyboru i go potwierdza i wtedy nie uzupełniamy jak gdyby tej 

uchwały, nie odczytujemy jej, bo to nie jest też rola Przewodniczącego, żeby Przewodniczący 

uzupełnił tę uchwałę i ją odczytał i żeby ona weszła w życie z dniem podjęcia, bo akt już się 

dokonał w głosowaniu tajnym. Jeżeli zakładamy tę  dwuetapowość i fakt potwierdzenia, bo ta 

uchwała w niczym nie przeszkadza, ona może wynikać z procedury przyjętej, na przykład, że 

dotychczas Rada stwierdza w głosowaniu jawnym dokonanie wyboru i wtedy protokół komisji 

skrutacyjnej tak jak wynika z treści tej uchwały stanowi do niej załącznik. To nie jest powtórne 

głosowanie nad wyborem, tylko radni stwierdzają, potwierdzają to, co się przed chwilą 

zadziałało w głosowaniu tajnym.  

 

Głosowano w sprawie: 

 wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej w Radzyminie.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (19) Marek Brodziak , Elżbieta Darka , Leszek Jankowski , Tadeusz Jędrasik , Agnieszka 

Kacprzak, Ewelina Kostrzewa , Ewa Kowalska, Agnieszka Krawucka, Agnieszka Oniszk-

Stachyra, Izabela Paciorek , Małgorzata Puzio Miękus, Piotr Rembelski, Wiesław Solarz, 

Katarzyna Stokowska, Monika Sztuka-Brzezińska, Przemysław Śledź, Tomasz Wąsik, Mariusz 

Wilkowski , Elżbieta Wołynko  
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Zbigniew Jabłoński , Ewa Wnuk 

 

Wiceprzewodniczący Rady Wiesław Solarz  zaprosił Panią Elżbietę Darkę do stołu 

prezydialnego i przekazał dalsze prowadzenie obrad. 

 

Przewodnicząca Rady Elżbieta Darka powiedziała, że wszystkim Państwu radnym bardzo 

dziękuje  za oddane głosy. Chciałam zapewnić Pana radnego Przemysława Śledzia, że pomimo 

że mieszkam i jestem radną z okręgu miejskiego, to pojmuję pracę w Radzie jako pracę dla 

całej gminy, a nie tylko dla swojego okręgu wyborczego, byłam już Przewodniczącą Rady i 

sprawy wiejskie były mi równie ważne i są ważne jak i sprawy miejskie. Mam nadzieję, że będę 

tą osobą, która nie będzie dzieliła gminy na miasto i sołectwa, a raczej dołoży wszelkich starań, 

żebyśmy byli jedną, wielką wspólnotą gminną bez takich podziałów. Bardzo, bardzo jeszcze 

raz bardzo dziękuję i bardzo serdecznie chciałam podziękować Panu Piotrowi Rembelskiemu 

za jego dotychczasową pracę. Nie wiem czy podołam tak dobrze jak Piotr, ale na pewno będę 

się bardzo starała. 

 

7. Przyjęcie rezygnacji Izabeli Paciorek z funkcji Wiceprzewodniczącej Rady Miejskiej w 

Radzyminie. 

 

Przewodnicząca Rady Elżbieta Darka powiedziała, że przechodzimy do kolejnego punktu na 

naszej dzisiejszej sesji, to jest przyjęcie rezygnacji pani Izabeli Paciorek z funkcji 

Wiceprzewodniczącej Rady Miejskiej w Radzyminie. Bardzo proszę o przygotowanie systemu 

do głosowania i proszę o oddanie głosu przez państwa radnych.  

 

Głosowano w sprawie: 

 przyjęcia rezygnacji radnej Izabeli Paciorek z funkcji Wiceprzewodniczącej Rady Miejskiej w 

Radzyminie;  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (17) Marek Brodziak , Elżbieta Darka , Leszek Jankowski , Agnieszka Kacprzak , Ewelina 

Kostrzewa, Ewa Kowalska, Agnieszka Krawucka, Agnieszka Oniszk-Stachyra, Izabela 

Paciorek , Małgorzata Puzio Miękus, Piotr Rembelski, Wiesław Solarz, Katarzyna Stokowska 

Monika Sztuka-Brzezińska , Tomasz Wąsik , Mariusz Wilkowski , Elżbieta Wołynko  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) Zbigniew Jabłoński, Tadeusz Jędrasik, Przemysław Śledź , Ewa Wnuk 

 

 

8. Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Radzyminie. 

Przewodnicząca Rady Elżbieta Darka powiedziała, że został nam w tej chwili wakat 

wiceprzewodniczącego. W naszym porządku obrad mamy wybór wiceprzewodniczącego. 

Proponuję ażeby Komisja Skrutacyjna została w tym samym składzie, czyli pan Mariusz 

Wilkowski przewodniczący, członkowie pani Monika Sztuka Brzezińska i pan Tadeusz 

Jędrasik. Nie musimy już przeprowadzać głosowania, nie było zaznaczone, że komisja jest 

tylko i wyłącznie do przeprowadzenia pierwszego głosowania. Przystępujemy do zgłaszania 

kandydatur na funkcję Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Radzyminie. Proszę bardzo 

o zgłaszanie kandydatur. Proszę Państwa, zgłaszam kandydaturę, Piotra Rembelskiego , który 

był przewodniczącym ponad dwa lata.  Piotrze, czy zechciałbyś być Wiceprzewodniczącym i 

pracować w prezydium rady. Chciałabym zgłosić Twoją kandydaturę bo nabrałeś sporo 
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doświadczenia, przeprowadziłeś Radę w tak bardzo trudnym czasie zdalnej pracy i myślę że  

Twoje doświadczenie, pomoc będzie nam tutaj bardzo potrzebne.   

 

Radny Piotr Rembelski powiedział, że jeśli mogę to z chęcią pomogę. Tak, zgadzam się 

kandydować. 

 

Przewodnicząca Rady Elżbieta Darka zapytała,  czy są jeszcze inne kandydatury? Nie widzę 

innych zgłoszeń, nie słyszę, więc  zamykamy listę kandydatów na funkcję 

Wiceprzewodniczącego i proszę komisję skrutacyjną o przygotowanie kart do głosowania  i  

ogłaszam 5 minut przerwy. 

 

Po przerwie Przewodnicząca zarządziła  przygotowanie systemu do głosowania z 

potwierdzeniem kworum. Dziewiętnastu radnych jest obecnych, dwóch radnych nie ma.  

Komisja Skrutacyjna pozostała bez  zmian. 

 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Mariusz Wilkowski poinformował, że na  karcie  do 

głosowania w sprawie wyboru wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Radzyminie jest 

kandydat Pan Piotr Rembelski. Oddajemy głos "za", "przeciw" bądź "wstrzymuje się" przez 

zakreślenie krzykiem kratki. 

 

Komisja  rozdała radnym karty do głosowania. Po głosowaniu  radni wrzucili karty do 

głosowania do urny. Po policzeniu głosów Przewodniczący Komisji odczytał wyniki 

głosowania: Protokół Komisji Skrutacyjnej z wyboru wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej 

w Radzyminie odbytego w dniu  18 października 2021 r. Komisja Skrutacyjna w składzie    

przewodniczący Mariusz Wilkowski, członkowie Monika Szczuka Brzezińska, Tadeusz 

Jędrasik stwierdza, że w głosowaniu tajnym zostały ustalone następujące wyniki głosowania. 

Osób uprawnionych do głosowania 21, radnych obecnych na sesji, głosowało 19 radnych. 

Głosów nieważnych oddano 1. Głosów ważnych oddano 18. Piotr Rembelski "za" 16, 

"przeciw" 0 "wstrzymujących się " 2. Komisja Skrutacyjna stwierdza, że Piotr Rembelski został 

wybrany na wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Radzyminie. 

 

Przewodnicząca Rady Elżbieta Darka zaprosiła Piotra Rembelskiego do stołu prezydialnego. 

Poinformowała, że  jak i poprzednio, należy  podjąć  uchwałę. Uchwała Rady Miejskiej  w 

Radzyminie z dnia 18 października 2021 roku w sprawie  wyboru Wiceprzewodniczącego Rady 

Miejskiej w Radzyminie. Paragraf pierwszy stwierdza się, że w głosowaniu tajnym na 

wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Radzyminie został wybrany Piotr Rembelski. 

Paragraf drugi, protokół Komisji Skrutacyjnej stanowi załącznik do uchwały. Paragraf trzeci, 

uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Bardzo proszę o przygotowanie systemu do 

głosowania i proszę o głosowanie. 

  

Głosowano w sprawie: 

wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Radzyminie.   

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (19) Marek Brodziak , Elżbieta Darka , Leszek Jankowski , Tadeusz Jędrasik , Agnieszka 

Kacprzak, Ewelina Kostrzewa , Ewa Kowalska, Agnieszka Krawucka, Agnieszka Oniszk-

Stachyra , Izabela Paciorek , Małgorzata Puzio Miękus, Wiesław Solarz, Katarzyna Stokowska, 
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Monika Sztuka-Brzezińska , Przemysław Śledź , Tomasz Wąsik , Mariusz Wilkowski , Ewa 

Wnuk, Elżbieta Wołynko  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Piotr Rembelski 

NIEOBECNI (1) Zbigniew Jabłoński  

 

Przewodnicząca Rady powiedziała, że uchwała została podjęta, bardzo gratuluję Panu 

Piotrowi i liczę na ciężką pracę. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Rembelski powiedział, że dziękuje bardzo Pani 

Przewodniczącej,  dziękuję Państwu radnym za zaufanie. Postaram się jako ten drugi 

Wiceprzewodniczący wspierać Panią Przewodniczącą i współpracować z państwem radnymi 

tak, jak to czyniłem do tej pory. Dziękuję pięknie. 

 

9. Informacja o działalności Burmistrza w okresie między sesjami. 

 

Przewodnicząca Rady powiedziała, że przechodzimy do kolejnego punktu dzisiejszej sesji. To 

jest informacja o działalności  Burmistrza w okresie między sesjami. 

 

 Burmistrz Krzysztof Chaciński powiedział, że tak jak podczas każdej sesji postara się w 

telegraficznym skrócie przejść przez najistotniejsze informacje, w tym status kluczowych 

inwestycji realizowanych przez gminę Radzymin. Aleja Lecha Kaczyńskiego, największa 

drogowa inwestycja prowadzona w tej chwili przez gminę Radzymin koncentruje się w tej 

chwili wokół skrzyżowania z ulicą Wróblewskiego. Tam powstaje rondo, do końca listopada 

to rondo powinno być przejezdne. Prace toczą się także na dalszym odcinku od ulicy 

Wróblewskiego w stronę ulicy Leśnej. Tam jest stabilizowany grunt. Jeśli chodzi o etap drugi 

tej ulicy, dzięki dzisiejszej uchwale, poprawce budżetu możliwe będzie rozstrzygnięcie 

przetargu. Trwa w tej  chwili dogrywka pomiędzy oferentami, którzy złożyli trzy najniższe 

oferty i z tym, który tę najniższą ofertę złoży, gmina będzie mogła  zawrzeć umowę. Jeszcze 

kilka dni pozostało do zakończenia prac na alei Jana Pawła II. Czekamy na dostawę  wiat 

przystankowych, które zostaną zainstalowane w miejscach nowych przystanków. Pojawią się 

także słupki w miejscach gdzie odbywa się parkowanie. Są to zwłaszcza trzy miejsca, okolice 

sklepu rybnego, kebabu Relax i poczty w Cegielni. Dodatkowo będą także wysłupkowane 

połączenia  ścieżki rowerowej w Słupnie z drogami poprzecznymi w sołectwie Górki, ponieważ 

część osób wykorzystuje ciąg pieszy i rowerowy do tego,  aby poruszać się tam autami 

osobowymi i nie tylko osobowymi. Większość prac na Jana Pawła została już zrealizowana. 

Czekamy jeszcze na usunięcie kolizji ze słupem energetycznym w zatoce przy ulicy 

Wierzbowej. Trwa budowa kanalizacji deszczowo drenażowej w ulicach  Lipowa, Azaliowa w 

Cegielni. Trwa także budowa chodnika w ulicy Wołomińskiej. Jest to dosyć prosty temat, prace 

są zaawansowane i do końca miesiąca powinny być zakończone. Dzięki Państwa dzisiejszej 

zmianie możliwe będzie także rozstrzygnięcie przetargu na wykonanie nakładki asfaltowej na 

ulicy Żukowskiego. To trzeci etap tego zadania, który ostatecznie połączy Zawady z Mokrem. 

To zadanie jest częściowo dofinansowane z funduszy ochrony gruntów rolnych. Jeśli chodzi o 

pozostałe tegoroczne nakładki, przetarg jest ogłoszony. Za kilka dni poznamy oferty,  do końca 

roku będziemy mogli to zadanie zrealizować. To zadanie  zawiera także fundusze sołeckie, 

które sołectwa dwukrotnie przeznaczały na nakładki asfaltowe. Trwają także prace przy 

budowie kanalizacji sanitarnej. One odbywają się w dwóch  miejscach, w Słupnie i w 

Ciemnym. W Ciemnym na ulicy Wołomińskiej, w Słupnie na ulicach Prusa, Markiewicza, 

Sąsiedzkiej. W dniu dzisiejszym były wykonywane nakładki asfaltowe, fragmenty właściwie 

nakładek asfaltowych w Łosiu w stronę Koziołka Matołka oraz na ulicy Platanowej na 

pograniczu Słupna i Bieszczadzkiej. To były nieduże fragmenty, które połączyły albo 
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wydłużyły nieco już istniejące nakładki asfaltowe. W tym tygodniu będzie wykonywana 

jeszcze nakładka na fragmencie ulicy Strzelców Grodzieńskich, tam gdzie ta droga jest bardzo, 

bardzo mocno wybita. Jeśli chodzi o inwestycje  inne niż drogowe, zakończyliśmy prace przy  

budowie boiska w Łąkach. Trwają drobne prace poprawkowe i bardzo zaawansowane są także 

prace przy budowie boisk przy Szkole Podstawowej numer dwa w Radzyminie. W tej chwili 

prace koncentrują się przy boisku do piłki ręcznej, koszykówki, siatkówki. Podpisaliśmy w 

minionym tygodniu umowę na budowę dwóch budynków  komunalnych a w środę, dzięki 

Państwa dzisiejszym uchwałom, będziemy mogli zawrzeć umowę na budowę muzeum  

i serdecznie Państwa  zapraszam na uroczystość podpisania tej umowy. To ważna umowa dla 

naszego miasta, dla naszej gminy. Podpisanie umowy nastąpi w środę o godzinie piętnastej w 

Scenie Cegielnia. Trwają  prace przy  budowie parku Czartoryskiej. Część prac 

hydrotechnicznych związanych z refulacją, z odnowieniem stawu na długi czas była 

wstrzymana z uwagi na odnalezienie piskorza, o czym już wcześniej mówiłem. Te prace w tej 

chwili wracają w pozostałym zakresie, alejek i innych elementów. One się toczą, natomiast w 

tym bardzo istotnym elemencie były przez kilka miesięcy opóźnione. Mam nadzieję, że uda się 

nadrobić  ten czas opóźnienia, związany z oczekiwaniem na decyzję RDOŚ-u. Trwa cały szereg 

przetargów. Wspomnę tylko o tym kwotowo najistotniejszym, czyli rozbudowa szkoły w 

Nadmie. Za kilka dni poznamy oferty w tym przetargu. W dniu dzisiejszym podpisałem 

dokumentację do przetargu na budowę Pumptracka,  on też lada moment, pewnie jutro pojawi 

się na Biuletynie Informacji Publicznej.  Mówiliśmy dzisiaj przez chwilę o naborach, które 

toczą się do urzędu. Kluczowe to nabór na Sekretarza, do inwestycji, do dróg, do promocji,  do 

środków zewnętrznych. Szukamy także inspektora elektrycznego. Jeśli ktokolwiek z państwa 

zna osobę, która chciałaby się z  samorządem związać, bardzo proszę o informowanie o tych 

ogłoszeniach. Jeśli chodzi o dotacje, które gmina otrzymała, to kilka dni temu otrzymaliśmy 

dobrą informację o tym, że gmina Radzymin otrzymała nieco ponad pół miliona złotych na 

nakładkę asfaltową na ulicy Bratniej w Nowych Załubicach. To zadanie byłoby realizowane w 

przyszłym roku. Otrzymaliśmy także  informację o tym, że gmina Radzymin otrzyma środki 

wspierające naukę zdalną w szkołach. Pierwotnie znajdowaliśmy się  na liście rezerwowej. Po 

zwiększeniu alokacji środki trafią na konto gminy Radzymin. Wartość tego projektu to 1,8 

miliona złotych, z czego dofinansowanie to blisko 80 procent tej kwoty, tak że bardzo istotne. 

Nie będę Państwu  przedstawiał całego spektrum rzeczy, które zostaną za to zrealizowane, ale  

hasłowo kilka rzeczy przedstawię, to w dużej mierze zakup licencji, oprogramowania, mobilne 

pracownie biologiczne, chemiczne, fizyczne, geograficzne, oprogramowania  logopedyczne, 

edukacyjne, różnego rodzaju symulatory, zakup sprzętu, zwłaszcza wyposażenie mobilnych 

pracowni, komputery dla uczniów, nauczycieli, poprawę funkcjonowania sieci, drukarki 3D, 

szkolenia  dla kadry tak, żeby dużo lepiej i pełniej z tego sprzętu można było korzystać. Zakres 

jest bardzo duży, tożsamy z tym, o co szkoły wnioskowały, to naprawdę  w istotny sposób 

odciąży nasz budżet z potrzeb zakupowych szkół. Jeśli tylko szkoły dobrze przeprowadziły 

diagnozę, przyłożyły się do tego, to te środki do nich, znaczy sprzęt, oprogramowanie, licencje 

do nich trafią.  

 

10. Realizacja wniosków z poprzedniej Sesji. 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że kolejny punkt  sesji to jest realizacja wniosków z 

poprzedniej sesji.  Czy są jakieś  pytania do tego punktu? Nie widzę, dziękuję bardzo, 

przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad to jest wolne wnioski i informacje. 

 

11. Wolne wnioski i informacje. 
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Radny Przemysław Śledź powiedział, że  w związku z wyborem  Pani  na stanowisko 

Przewodniczącej Rady Miejskiej w Radzyminie bardzo gratuluję Pani.  To nie jest tak,  że ja 

uważam, że miasto czy wieś to są dwa odrębne byty i bardzo się cieszę że to Pani jest 

Przewodniczącą w związku z Pani  doświadczeniem, ale też w pewien sposób też bliskością do 

Radzymina że tak powiem, nieco bardziej historycznego Radzymina. Abstrahując od 

wszystkiego, składam wniosek formalny, w związku z tym, że już mamy wybraną Komisję 

Skrutacyjną a jednocześnie Pani jako Przewodnicząca nie może jednocześnie pełnić funkcji 

przewodniczącej komisji  edukacji i kultury, wniosek o to, żebyśmy przeprowadzili wybory na 

przewodniczącego tej komisji, żebyśmy nie marnowali czasu i ewentualne problemy 

merytoryczne, które  są zagadnieniami tej komisji, żeby były rozstrzygane, żeby nie trwało 

bezkrólewie.  

 

Przewodnicząca Rady Elżbieta Darka powiedziała, że Pana wniosku w tej chwili nie możemy 

zrealizować. Panie mecenasie proszę nas tutaj wesprzeć. Ja jako przewodnicząca  Rady mogę 

pełnić funkcję przewodniczącej komisji, nie mogę być tylko członkiem komisji rewizyjnej . 

Natomiast ja na pewno zrezygnuję  z bycia przewodniczącą komisji, więc myślę, że nie musimy 

tego robić na tej sesji 

 

Mecenas  Piotr Żdziebłowski wyjaśnił , że w pierwszej kolejności Przewodniczący Rady nie 

może być członkiem komisji skarg, wniosków i petycji i nie może być członkiem komisji 

rewizyjnej. Więc prawo dopuszcza, żeby był członkiem innych komisji, tych opiniodawczych.  

Więc jeżeli mielibyśmy dokonywać zmian w składzie komisji, to musielibyśmy mieć projekt 

uchwały w sprawie zmiany składu komisji i musiałby być wprowadzony do porządku obrad. 

Oczywiście wniosek o zmianę porządku obrad można zgłosić do zamknięcia sesji. Porządkowo 

się to robi w punkcie właściwym, natomiast zdecydowana większość i literatury i orzeczeń 

przesądza, że można go zgłosić do zamknięcia obrad, natomiast potrzebny jest projekt uchwały 

w sprawie  zmiany składu komisji albo projekt uchwały  zmieniającej uchwałę powołującą tę 

komisję i wybory to są głosowania jawne. 

 

Przewodnicząca Rady powiedziała, że jest też członkiem Komisji skarg, wniosków i petycji, i 

też zrezygnuje z bycia członkiem tej Komisji, na następnej  sesji na pewno to wszystko 

zrobimy. 

 

Radna Agnieszkę Krawucka  powiedziała, że  również gratuluje Pani wyboru. Cieszę się, że 

została Pani Przewodniczącą Rady. Skoro  już jesteśmy w kwestiach organizacyjnych, to ja 

bym złożyła wniosek związany z obsługą dostarczania uchwał do radnych. Jakiś czas temu dla 

radnych powstały takie  pliki dedykowane dla każdej komisji. W zakresie tych plików znajduje 

się plik przeznaczony dla Rady Miejskiej, i chciałabym zapytać, czy byłaby taka możliwość, 

żeby uchwały przygotowywane na kolejne sesje były tam umieszczane. My jako Rada byśmy 

dostawali jedynie link z informacją, że takie dokumenty zostały zamieszczone już w pliku pod 

konkretną sesję.  

 

Przewodnicząca Rady powiedziała, że jest to temat, który powinniśmy omówić że na każdej 

komisji, żeby radni mieli możliwość wypowiedzenia się w jakiej formie wolą dostawać te 

materiały, bo myślę, że nie wszyscy są tak mocni technicznie, myślę, że jest to do 

przegłosowania. 

 

Radna Agnieszka Krawucka uważa, że aby to  zobrazować,  to informatyk mógłby pokazać te 

pliki, które zostały przygotowane dla Rady. Już korzystamy z tego rozwiązania, tam są 

zamieszczane duże pliki, które mają dużą pojemność i już dostajemy taki link.    Ja  osobiście 
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gubię  się trochę w tych mailach w momencie kiedy zbliża się termin Rady. Dostajemy bardzo 

dużo tych załączników na maila. Niektóre są aktualizowane. Myślę że to byłoby dużym 

usprawnienia dla Rady, gdzie mogłaby wejść po prostu na konkretną sesję i tam by znalazła 

wszystkie uchwały. Tam również można wyczytać, czy dany plik jest zmieniony, kiedy został 

umieszczony, więc myślę, że to by usprawniło Radzie pracę. 

 

Przewodnicząca Rady powiedziała, że oczywiście możemy wrócić   do tego tematu. Pomysł na 

pewno jest warty rozważenia, ale jest to pewnie troszeczkę bardziej czasochłonne, więc  

proponuję, żebyśmy na najbliższych komisjach, moglibyśmy nawet zrobić wspólne posiedzenie 

całej Rady i zaprosić pana Arka, żeby jeszcze raz nam to przedstawił i podyskutować na ten 

temat. 

 

 Radna Agnieszka Krawucka powiedziała, że teraz chciałaby przejść do bieżących wniosków, 

które otrzymała od mieszkańców. Dzisiaj podczas sesji przybyli na sesję mieszkańcy sołectwa 

Wawrzyna, zostawili mi karteczkę. Poprosili mnie o zabranie głosu i wyartykułowanie ich 

potrzeb. Pierwsze pytanie jest  do   Pana Burmistrza, na jakim etapie realizacji jest projekt 

zatoczek w Cegielni przy kładce dla autobusu 738? 

 

Burmistrz Krzysztof Chaciński odpowiedział, że  nie jest na żadnym etapie. Zawarliśmy 

porozumienie, o którym mówiłem i do końca października zlecimy projektowanie zatok. Do 

końca marca jesteśmy zobowiązani też dostarczyć do MZDW projekt. Jeśli tak się stanie, to w 

przyszłym roku MZDW zrealizuje fizycznie te zatoki. Taki jest poziom ustaleń. Jesteśmy 

umówieni na cykliczne spotkania w MZDW w cyklu miesięcznym tak, żeby statusować sobie  

wszystkie te rzeczy o których rozmawialiśmy, czyli oprócz zatok na Wawrzyna, cały szereg 

innych problemów podnoszonych przez radnych, sołtysów, od Nadmy przez Słupno, właśnie 

tę kładkę. Środki w budżecie mamy, w WPF-ie właśnie mamy zabezpieczone na to zadanie. 

Jest cały szereg projektów czy zadań realizacyjnych, które inwestycje czy drogi realizują .To 

zadanie jest zakolejkowane, do końca października zlecimy projektowanie. 

 

Radna Agnieszka Krawucka powiedziała, że mieszkańcy mają prośbę związaną z 

dostosowaniem  oferty komunikacyjnej. Proszą Radę o to, żeby przychyliła się do tego, żeby 

zabudżetować jeden dodatkowy kurs, właściwie nie kurs tylko linię autobusową, która by 

obsłużyła mieszkańców sołectwa Wawrzyna i sołectwa  Słupno Osiedle. W opinii 

mieszkańców ta oferta, która jest, nie jest dostosowana do ich potrzeb. Dzisiaj są tam cztery 

kursy, 40 minut jadą do centrum Radzymina. Więc jakby Pan Burmistrz mógł wziąć to pod 

uwagę projektując budżet, żeby  tę ofertę dostosować, po prostu rozszerzyć przynajmniej do 

momentu,  dopóki nie będą miały zatok. 

 

Burmistrz Krzysztof Chaciński odpowiedział, że  tych kursów nie jest 4 tylko niemal 10. Ja 

raportów dostaje 14, ale niektóre są pół kursami, więc na stronie internetowej można dokładnie 

spojrzeć. To sołectwo obsługuje linia R1. Te oczekiwania komunikacyjne zostały rozbudzone 

po tym, jak przez ten teren jeździła linia R38, która była linią zastępczą z uwagi na to, że linia 

738 przestała na czas budowy Jana Pawła obsługiwać przystanki Wierzbowa, Cmentarz 1920, 

a to jest to miejsce, z którego w dużej części mieszkańcy sołectwa Wawrzyna korzystają. I ta 

linia przez okres  pół roku funkcjonowała i obłożenie tej linii było bardzo niskie, pomimo tego,  

że kursów było ponad 20 na dobę, z autobusu korzystało w ciągu doby około 40 osób. To nie 

są mieszkańcy sołectwa Wawrzyna, znaczy też, natomiast ta linia obsługiwała także Cegielnię,  

Radzymin. To oznacza, że na pełnym kursie jechały średnio dwie osoby . To jest bardzo niska 

frekwencja. Autobus jeździł dwa razy na godzinę, bo zastępował linię 738. I oczywiście 

możemy rozmawiać o poprawie funkcjonowania komunikacji pasażerskiej. Ale tak małe 
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sołectwa jak sołectwo Wawrzyna nie może liczyć  na rozsądną ofertę komunikacyjną, częstą i 

bezpośrednią do Radzymina. Po prostu nie będzie zapełnienia takiej linii. My na bieżąco 

monitorujemy codzienne zapełnienie w autobusach. Jeśli gdzieś kursy nie cieszą się 

popularnością są likwidowane. Na próbę uruchamiane są inne. Linia R1, która obsługuje kilka 

mniejszych miejscowości, ta frekwencja też nie jest powalająca, ale większa niż na R38, więc 

na dzień dzisiejszy to nie jest kwestia budżetu. Oczywiście, za pieniądze zawsze można kupić 

dodatkowe kursy. Natomiast nie ma aż tylu pasażerów w Wawrzynie, którzy by jeździli w tym 

kierunku, a w perspektywie mamy bezpośrednie połączenie linią 738  do Radzymina i w stronę 

Warszawy. Więc ja na ten moment nie widzę, nie wydaje mi się, żeby to były rozsądnie wydane 

pieniądze. 

 

Radna Agnieszka Krawucka powiedziała, że ma taką propozycję.  Czy możemy po prostu 

spróbować uruchomić tę linię i jeżeli tak jak Pan mówi, nie będzie tego obłożenia, to wtedy ta 

linia zostanie zlikwidowana. Tutaj przyszły seniorki,  one  są ograniczone ruchowo, jest im 

bardzo ciężko przechodzić przez tę kładkę. Ja rozumiem, że mówimy o kosztach,  płacimy za 

kilometr, za jeden kilometr. 3.30 . Czyli jeżeli byśmy dostosowali kurs do Radzymina to będzie 

jakieś 50 kilometrów. 

 

Burmistrz Krzysztof Chaciński odpowiedział, że jest kurs do Radzymina i nie jeden. 

Mieszkańcy chcą mieć bezpośredni kurs do Radzymina bez zajeżdżania do innych 

miejscowości. Żeby to dobrze wybrzmiało wśród radnych, bo mało jest takich linii, które 

zapewniają bezpośredni dojazd. To są małe miejscowości. Małą miejscowością dla mnie jest 

miejscowość do tysiąca osób, bo dopiero od tej wartości można próbować tworzyć jakąś 

sensowną ofertę komunikacyjną. Nawet linie jeżdżące do Starych, Nowych Załubic nie jeżdżą 

w linii prostej. Arciechów, Nowe Załubice, Borki to są podjazdy. Mieszkańcy Arciechowa czy 

Opola też się burzą czy zgłaszają takie oczekiwania , oni chcą mieć bezpośredni dojazd. Nie 

chcą zajeżdżać do Borek, nie chcą zajeżdżać do Opola. To wszystko jest kosztem oferty. Można 

stworzyć mieszkańcom Arciechowa dwa kursy dziennie, jeden rano, jeden po południu. Ale to 

nie będzie lepsza  oferta niż te 16 mniej więcej kursów, które są w tej chwili i naprawdę linia 

do Załubic ma fajną frekwencję. To często jest powyżej 20 osób w autobusie. Gdybyśmy nie 

byli po teście linii R38, mamy już test zrobiony. Wiemy jakie było zapełnienie linii R38, która 

obsługiwała nie tylko Wawrzyna, właśnie sołectwo Słupno Osiedle, jechała przez Sikorskiego, 

przez Hallera, czyli całą Cegielnię obsługiwała i to obłożenie było naprawdę znikome. Jeśli jest 

taka potrzeba, ja nie widzę przeszkód, mieszkańcy sołectwa Wawrzyna mają fundusz sołecki, 

mogą go przeznaczyć na komunikację, jeśli uważają, że rzeczywiście jest to bardzo, bardzo 

istotne. Można tę  linię R7 puścić przez Wawrzyna, ale kosztem Hallera i Sikorskiego. Kursy 

realizowane przez linię 7 ma 55 minut i jeździ co godzinę. To oznacza że ma tylko  5 minut 

rezerwy na pętli. Nie da się tej linii w nieskończoność wydłużać. Trzeba podjąć decyzje, mamy 

do dyspozycji jeden autobus na linii R7. Jeśli byłaby taka decyzja, taki kierunek, żeby 

obsługiwać sołectwo Wawrzyna a nie Hallera i Sikorskiego, pewnie można to zrobić. Może 

nawet za chwilę to będzie niezbędne, bo powiat zamknie skrzyżowanie Polna - Sikorskiego, o 

co walczymy, żeby się nie stało, daliśmy negatywną opinię. Ale jeśli tak się stanie, na czas 

budowy będziemy mogli, czy będziemy zmuszeni de facto, w ten sposób obsługiwać Cegielnię, 

natomiast uważam, że dużo gorsza komunikacja jest tutaj przez ulicę Polną, teraz jest R7, teraz 

jest bardzo dobra. Jest lepsza, niż gdyby to miało miejsce  przez Wawrzyna. Słupno Osiedle 

ma przystanek Słupno i tam zatrzymuje się linia 738. 

 

Radna Agnieszka Krawucka powiedziała,  że gdy rozmawiamy z mieszkańcami jako radni to  

pada argument od mieszkańców, że korzystając z autobusu 738 muszą płacić. Nie mają  tej 

oferty komunikacyjnej naszej wewnętrznej, gdzie jest bezpłatna, jeżeli mamy kartę RKM-u.  
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Może któregoś dnia usiądziemy i zbadamy, czy dałoby się jakoś przekształcić w taki sposób tę 

trasę, żeby jednak spróbować tę ofertę zmienić. Mówimy tutaj o obłożeniu linii. Pada tam też 

argument taki, że linia została wydłużona z kolei do sołectwa Rżysk, gdzie jest zabierana tylko 

jedna osoba.  

 

Burmistrz Krzysztof Chaciński odpowiedział, że jest otwarty na rozmowę. Natomiast istnieje 

bardzo duża różnica między wsią Rżyska, która była komunikacyjnie wykluczona, bo do 

najbliższego autobusu tam było 3 kilometry. Mieszkańcy sołectwa Wawrzyna mają  kilkaset 

metrów, powiedzmy do kilometra. To jednak jest spora różnica i mają do oferty 738 czyli 20 

minut w szczycie, 30 poza szczytem. Dla Rżysk to jest jedyne okno na świat i jedyna możliwość 

dla seniorów dostania się do lekarza czy dzieci do szkoły. Ale oczywiście jestem otwarty  na tę 

rozmowę merytoryczną.  

Radna Agnieszka Kacprzak powiedziała, że  przychyla  się do postulatu radnej Agnieszki 

Krawuckiej, jeżeli chodzi o rozszerzenie tej linii na Słupno Osiedle, ponieważ tam tak 

naprawdę nie ma żadnej komunikacji, oprócz jednego przystanku 738 a Słupno Osiedle to nie 

jest tylko to miejsce przy przystanku. To jest również jakieś półtora kilometra ulica Platanowa, 

Bieszczadzka, Śląska, Klubowa. To są te ulice, gdzie w ogóle nie ma żadnej komunikacji, więc 

ja jak najbardziej przychylam się do tych rozmów, żebyśmy przeprowadzili może konsultacje 

razem z mieszkańcami, sołtysami tych sołectw, z nami. Myślę że możemy do  jakiegoś 

konsensusu dojść. 

 

Burmistrz Krzysztof Chaciński odpowiedział, że oczywiście to jest świetny pomysł, tylko nie 

demonizujcie Państwo odległości jednego kilometra, jako odległości nie do pokonania w 

warunkach zurbanizowanych. Oczywiście,  kilometr to nie jest 200 metrów, ale jeśli będziemy 

w ten sposób patrzeć, to Radzymin jest komunikacyjne patologiczny, bo tu ogromna część 

mieszkańców ma ponad kilometr do przystanku. Mieszkańcy Batalionów Chłopskich, 

mieszkańcy chociażby ulicy Mokrej i mieszkańcy innych ulic oddalonych od przystanku o np. 

kilkaset metrów czy kilometr powiedzą dokładnie to samo. Ja się zgadzam, że dla osoby 

ograniczonej ruchowo to jest duży wysiłek, ale on jest taki sam w Słupnie  jak w Radzyminie, 

w Cegielni. 

 

Radna Agnieszka Karwucka powiedziała, że to były wnioski mieszkańców, natomiast teraz 

chciała przejść do wniosków swoich. W ramach  tej inwestycji budowy ścieżki rowerowej 

zostały namalowane piękne pasy i chciałabym złożyć wniosek o zainstalowanie lustra. Dlatego, 

że tutaj na skrzyżowaniu ulicy Jana Pawła z ulicą Sikorskiego jest ograniczony trójkąt 

widoczności. W tej chwili, jak zostały namalowane pasy, pierwszeństwo mają rowerzyści. Jest 

tutaj  róg ogrodzenia,  który przysłania tę widoczność i rzeczywiście ta widoczność jest 

ograniczona. Więc jeśli można by było podjechać w teren, to jest wniosek mieszkańców, 

podjechać w teren sprawdzić czy rzeczywiście tak jest. W mojej opinii tak jest.  Sama 

wyjechałam rowerzyście. Rzeczywiście ta widoczność jest ograniczona. To jest pierwszy 

wniosek, drugi, koszenie rowów i odróżnienie tych rowów. Rów R2 w Cegielni został 

odtworzony, wykoszony środek, natomiast mieszkańcy  zgłaszają, że nie ma ujścia do  kanału 

Sierakowskiego, więc jak tutaj by można było to zweryfikować, że tam jest potrzeba po prostu 

większego udrożnienia, bo to nie jest chłonne, tylko to jest rów, którym ma spływać woda. 

Kolejna prośba mieszkańców, ulica Sikorskiego, Świerkowa. Ulica Świerkowa, tam 

mieszkańcy zgłosili naprawę ulicy. Na początku długo czekali na tę naprawę, potem ta ulica 

została naprawiona. Niestety, odtworzenie tej drogi jest niezadowalające. Prośba jest taka, żeby 

zebrać ten materiał, który został nawieziony i żeby utwardzić to materiałem zbliżonym do tego 

który był. 
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Radny Marek Brodziak powiedział, że na poprzedniej sesji rozmawialiśmy na temat 

współpracy z miastem Marki, chodziło o projekt ulicy Jaworówka, przedłużeniu tej ulicy. Pan 

powiedział, że wystosował pismo do Burmistrza miasta Marki. Czy mamy już jakąś 

odpowiedź? 

 

Burmistrz Krzysztof Chciński odpowiedział, że Burmistrz Jacek Orych stwierdził, że do końca 

roku będzie miał zawartą umowę na projektowanie ulicy Jaworówka. 

 

Radny Marek Brodziak zapytał, czy mógłby dostać pismo, bo prosił wtedy też, żeby Pan 

przekazał mi to pismo. Nie dostałem nic mailowo.  W takiej formie się z Panem ostatnio 

komunikuję, ale  rozumiem, ma Pan bardzo dużo obowiązków i zaległych maili,  w tym 

przynajmniej dwa moje, dziękuję bardzo już z góry za to, że dostanę tę odpowiedź i to Pana 

wystąpienie,  bo chciałbym mieć komplet, natomiast mam jeszcze jedno pytanie. Pani radna 

pytała o rowy i też mam sprzeczne informacje, jeżeli chodzi o stan rowów w miejscowości 

Nadma. Chodzi głównie o rów  wzdłuż ulicy Prymasa Tysiąclecia, tutaj taki rów między ulicą 

Prymasa Tysiąclecia a ulicą Starą. Z tego, co wywnioskowałem z pisma, które zostało wysłane 

do zainteresowanych osób, które pisały o interwencję w sprawie tego rowu, miał być 

udrożniony ten rów w stronę ulicy Szkolnej. Natomiast z Pana wypowiedzi wynikało, że będzie 

przekopywany rów w stronę ulicy Poziomkowej. Mógłbym się dowiedzieć, która wersja będzie 

realizowana i w jakiej formie. 

 

Burmistrz Krzysztof Chaciński odpowiedział, że  obie wersje będą realizowane. Rów w tej 

chwili istnieje na odcinku od Szkolnej powiedzmy do  parku wiejskiego, do parkingu 

kościelnego i kawałek dalej i na tym odcinku mówimy o konserwacji rowu. Natomiast 

topografia terenu nie sprzyja, w stronę Szkolnej jest nieco pod górkę, więc ta woda na 

wysokości parku wiejskiego, na wysokości parkingu przy kościele stoi. Istnieje możliwość jej 

sprowadzenia do właśnie rowu płynącego w stronę rzeki Czarnej wzdłuż, jakby na przedłużeniu 

ulicy Prymasa Tysiąclecia. 

 

Radny Marek Brodziak zapytał, czy  to jest procedowane w ramach jakiegoś pozwolenia na 

budowę . 

 

Burmistrz Krzysztof Chaciński odpowiedział, że to jest procedowane w ramach sztabu 

zarządzania kryzysowego. W minionym tygodniu osobiście byłem w tym miejscu, przeszedłem 

drogę  od parku wiejskiego do rowu, tego, który biegnie od strony ulicy Poziomkowej, tak że 

jest to możliwe, bezpieczne do tego,  żeby odwodnić ten teren.  

 

Radny Marek Brodziak zapytał, czy   przebieg tego rowu będzie uzgadniany z mieszkańcami,  

czy też w ramach sztabu kryzysowego możemy zrobić wszystko, co nam  się żywnie podoba i 

później usankcjonować w jakiś sposób budowę tego rowu.  

 

Burmistrz Krzysztof Chaciński odpowiedział, że w ramach sztabu mamy bardzo duże 

uprawnienia, jeśli chodzi o ingerencję w grunt prywatny, natomiast będziemy się poruszać 

jakby na przedłużeniu pasa drogowego ulicy Prymasa Tysiąclecia tak, aby ten rów znalazł się 

w przyszłym pasie drogowym. Jest tam też linia i będziemy starali się poruszać po terenie, który 

i tak jest już, nie chcę mówić zepsuty, ale ma pewne wady. 

 

Radny Marek Brodziak zadał  jeszcze jedno pytanie. Stwierdził Pan,  nie pamiętam gdzie, że w 

związku z tym, że w Nadmie już nie ma terenów zalewowych, będziemy przystępowali  do 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych między ulicą 
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Starą i Jaworówka. Wiem że to trochę potrwa, natomiast liczę, że do takiego planu przystąpimy 

w miarę szybko i dziś w ramach tego planu miejscowego uwzględnimy również przebieg tego 

rowu, bo teraz to, co zrobimy może się okazać tymczasowe, rozumiem, że nadal Pan 

podtrzymuje tę deklarację, że w najbliższym czasie będzie taka inicjatywa ze strony urzędu i 

tutaj na sesji rozpatrzymy taki wniosek Pana Burmistrza o przystąpienie do zmiany 

miejscowego planu przestrzennego. 

 

Burmistrz Krzysztof Chaciński odpowiedział, że nie tylko zmiany miejscowego  planu, 

ponieważ żeby ten teren był budowlany trzeba zmienić plan i studium. I z mojej strony 

rzeczywiście  przystąpienie do tych dokumentów nastąpi i zostało to zlecone referatowi 

merytorycznemu. Tych prac, które zleciłem referatowi merytorycznemu jest sporo i tych 

przystąpień będę troszkę Państwu proponował. Dzisiaj też  Państwo przystąpiliście do jednego 

z planów, ale do końca roku obie te uchwały przedstawię do podjęcia. Jeśli Państwo je 

przyjmiecie,  to rozpocznę prace nad tymi dokumentami. 

 

Radny Marek Brodziak powiedział, że na poprzedniej sesji również rozmawialiśmy na temat 

zaawansowania prac związanych z realizacją funduszy sołeckich. Ja wtedy poruszyłem kilka 

takich funduszy, które wydawało mi się, że nie idą, m.in. fundusz sołecki dotyczący 

miejscowości sołectwa Nadma Stara. Wtedy Pan Burmistrz powiedział, że przystępujemy do 

wyboru wykonawcy oświetlenia do dojścia do placu sołeckiego. Czy mógłbym się dowiedzieć, 

na jakim etapie jest realizacja tej inwestycji? 

 

Burmistrz Krzysztof Chaciński odpowiedział, że jeśli pamięć nie myli, to umowa jest zawarta 

na realizację. Jest to nieduża wartość, więc było to zlecane pod progiem jeśli dobrze pamiętam, ale 

potwierdzę to, żeby Pana w błąd nie wprowadzić. 

 

Radny Marek Brodziak powiedział, że  będzie zobowiązany. Może przy okazji tego maila w 

sprawie współpracy z miastem Marki. Jeszcze  chciałem nawiązać do słów Pani radnej 

Agnieszki w sprawie stworzenia tego dysku. Szczerze mówiąc te pliki są umieszczane na e-

sesji, i to są takie ostateczne, tak, że nie wiem czy to jest sens. Słyszę tutaj, że tej pracy w 

urzędzie jest coraz więcej, pracowników jest coraz mniej. Swoją drogą wolałbym, żeby ktoś się 

zajął drogami i rzeczywiście jakąś koordynacją tego, żeby przynajmniej sołtysi byli albo i radni 

informowani na temat naprawy dróg cząstkowych. Pan Burmistrz poszukuje wysokiej klasy 

specjalisty. Ja mam takie same problemy  jak Pan. Tych specjalistów nie da się szybko pozyskać 

a przynajmniej nie są tani na rynku. Natomiast do takiej pracy nie jest potrzebny aż taki chyba 

drogi pracownik i można pozyskać kogoś tańszego na rynku. Na pewno osób, które są 

zainteresowane pracą w takim prestiżowym urzędzie jak Urząd Miasta i Gminy Radzymin 

będzie wiele.  

 

Burmistrz Krzysztof Chaciński odpowiedział, że dziękuję, że docenia Pan prestiż pracy w 

naszym urzędzie, 

 

Radny Marek Brodziak powiedział, że  z urzędem bardzo chętnie współpracuję i myślę, że 

niedługo się też spotkamy na takiej konferencji, o której będziemy mogli porozmawiać na temat 

współpracy. Zmiany są potrzebne, natomiast tak dynamiczne zmiany jak tutaj się odbywają w 

urzędzie, to szczerze mówiąc troszeczkę dają do myślenia. Nie tylko w Radzie, ale to, co Pan 

Burmistrz powiedział, pożegnał Pan ostatnio kluczowego pracownika urzędu czyli Sekretarza. 

Nie znamy powodów. Nie wiem, czy w ogóle powinniśmy zapytać o takie powody, ale wydaje 

mi się, że o takich sprawach chyba też radni powinni być informowani. Przy okazji wyboru 

nowego, bo będziemy musieli zatwierdzić nowego sekretarza, to na pewno Pan Burmistrz nam 
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udzieli  informacji. Liczę na to, że takie informacje gdzieś tam będą się pojawiały i ta platforma 

wymiany informacji będzie coraz szersza. 

 

Radna Ewa Wnuk powiedziała, że w kwestii  usprawnienia przekazywania nam materiałów na 

sesję i poruszania się w tym, to ja bym też tutaj nie proponowała wielkich zmian, natomiast 

przydałoby się numerować druki.  Dostajemy załączniki w sprawie, ten początek czasami jest 

tak ogólny, że nie wiadomo w co kliknąć, jeśli ja chce się odnieść do konkretnej sprawy to 

muszę przeszukać ileś tych projektów. Natomiast jakbym miała w porządku obrad dopisane z 

boku druk numer 5, 10, itd, to szybciutko odszukuję sobie w tych załącznikach przesłanych 

drogą mailową. W Sejmie na przykład to funkcjonuje, nie wspomnę już o innych jednostkach 

terytorialnych. Procedujemy druk numer 25 i każdy wie że pod numerem 25 jest uchwała taka 

i taka w sprawie takiej i takiej. Przy dużej ilości materiałów jest jeden chaos i jeszcze jak 

dostajemy to na raty, to naprawdę to nie jest przejrzyste. Druga sprawa. Mam pytanie do Pana 

Burmistrza, co w kwestii Strzelców Grodzieńskich, na jakim etapie są prace? 

 

Burmistrz Krzysztof Chaciński odpowiedział, że jeśli chodzi o Strzelców Grodzieńskich, lada 

dzień powinien być złożony wniosek o wydanie ZRID-u, no i  może nie do końca roku, ale  w 

pierwszych miesiącach roku, styczeń, luty powinniśmy dysponować wydanym ZRID-em na tę 

ulicę. 

 

Radna Ewa Wnuk zapytała, w jaki sposób można przyspieszyć prace wokół przedszkola numer 

jeden. Te dzieci zostały pozbawione placu zabaw i tam w tej chwili się nic nie dzieje. 

 

Burmistrz Krzysztof Chaciński odpowiedział,  że nie do końca się  zgodzi, że się nic nie dzieje. 

Teren oczywiście jest duży, więc jeśli tam jest 15 czy 20 pracowników, no to fizycznie koło 

przedszkola może być widać jednego pracownika. Natomiast w tej chwili trwają prace przy 

alejkach. Podwykonawcą firmy Apis jest firma Milbau i to ona jest głównie obecna w tej chwili 

na terenie. Z wykonawcą już wkrótce oddamy do użytku parking i dojście od tej alejki, od tej 

wewnętrznej drogi, którą dysponuje. No i prace koncentrują się w tej chwili na przygotowaniu 

terenu pod montaż zabawe właśnie pod plac zabaw. 

 

Radna  Ewa Wnuk powiedziała, że  rozumie tłumaczenie,  natomiast marne to pocieszenie dla 

dzieci uczęszczających do przedszkola, że jest parking oddany. Interesuje mnie to, gdzie dzieci 

mają spędzać czas. W tej chwili jest wytyczona alejka, gdzie mogą być wyprowadzone, 

naprawdę sobie może po ulicy pospacerują, bo żadnych innych możliwości nie ma. I tak jak 

mówię, przez ileś miesięcy nic się nie dzieje, mówię o bliskości przedszkola, ja rozumiem, że 

dalej te prace mogą trwać, natomiast tutaj nic się nie dzieje. 

  

Burmistrz Krzysztof Chaciński odpowiedział,  że jest Pani doświadczonym samorządowcem, 

prace w terenie to nie tylko to, co widać nad ziemią, ale także co zrobione  pod ziemią, a te 

prace  już zostały wykonane. Zwiększaliśmy zakres prac przy przedszkolu, żeby posadowić 

zabawki w nowym miejscu trzeba było ten teren odwodnić. Odwierty, które wykonaliśmy na 

etapie prac przygotowawczych do budowy przedszkola, parku były optymistyczniejsze, niż 

faktyczny stan gruntu. Grunt pod terenem przyszłego placu zabaw był do wymiany na dosyć 

dużą głębokość. To się już odbyło, teren jest odwodniony i w tej chwili można prowadzić inne 

prace, ale przez dużą część roku tam się po prostu nie dało wejść, nawet żeby wymienić grunt. 

Nie sprzyjał nam ten rok, on był zresztą dosyć deszczowy ale ten etap mamy za sobą. Sam 

montaż zabawek powinien być już dużo prostszy. Nie znam harmonogramu szczegółowego. 

Prace w parku,  jeśli chodzi o harmonogram rzeczowo finansowy kończą się 30 kwietnia, więc 

nie później niż do tej daty. 
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Radna Ewelina Kostrzewa powiedziała, że na wstępie bardzo Pani gratuluję wyboru i zostania 

Panią Przewodniczącą. Podziękowała radnym  za zwiększenie środków na ulicę Żukowskiego, 

która połączy Zawady z Mokrym i na ten mały kawałek, i za ten mały kawałek nakładki 

asfaltowej w Łosiu, który był dla mieszkańców udręką przez tyle lat, chociaż to dosłownie kilka 

metrów, a ułatwi mieszkańcom życie. Mam dwa pytania do Pana Burmistrza. Pierwsze to jest 

oświetlenie z tego roku. Czy mamy już jakąś konkretny albo chociaż orientacyjny termin na 

wykonanie tegorocznych oświetleń, a drugie pytanie dotyczy organizacji ruchu na ulicy 

Działkowej i Nadrzecznej, czy mamy już zatwierdzoną? 

 

Burmistrz Krzysztof Chaciński odpowiedział,  że Działkowa, Nadrzeczna, nie kojarzy  

zatwierdzenia organizacji ruchu. Dostaliśmy pakiet kilku organizacji z Pani rejonu, sprawdzę 

Działkową. Na pewno była zalecana,  bo  opiniowałem progi, natomiast nie kojarzę jeszcze, 

żebyśmy dostali zatwierdzoną przez powiat organizację ruchu. Jeśli chodzi o oświetlenia, to 

większość z umów z tego i zeszłego roku jest zawarta albo w formule "buduj" albo w formule 

"projektuj i buduj". Jedyne nie zawarte, dla których dziś zatwierdziłem, przetarg też powinien 

wyjść lada moment, to jest Chopina, Wygodna, Żuczka, Zawady Zwierzyniec. To są te, które 

też powinny wyjść do końca tego tygodnia, jako przetargi na szukanie wykonawcy. Cała reszta 

jest, poza Polną jeszcze, bo Polną zlecamy wykonawcy Polnej, tak, żeby tam był jeden 

wykonawca, cała reszta jest już podpisana i albo w realizacji, albo w projektowaniu. 

 

Radna Agnieszka Krawucka zapytała o ulicę Bajkową, chodzi o oświetlenie, właśnie 

tegoroczne. Czy to będzie w ramach dowieszek,  bo  nie widziałam nigdzie przetargu, więc 

wnioskuję, że to będzie w ramach dowieszek. Bajkowa  była w budżecie na rok 2020.  

 

Burmistrz Krzysztof Chaciński odpowiedział,  że umowa jest podpisana w ramach dowieszenia 

opraw czyli termin realizacji do końca roku. 

 

Radna Agnieszka Krawucka zapytała w kwestii przechowalni tymczasowej dla zwierząt. Jakiś 

czas temu na komisji mieliśmy rozmowę związaną z wybudowaniem, uruchomieniem 

przechowalni tymczasowej dla zwierząt. Chciałabym zapytać, czy wtedy było powiedziane, że 

już tam jest opinia Wód w sprawie drogi. Droga wiem, że została utwardzona i teraz chciałam 

zapytać kiedy nastąpi  budowa czy zakup tych boksów. 

 

Burmistrz Krzysztof Chaciński odpowiedział,  że same boksy to jest taka wisienka na torcie. 

Droga została wykonana, długo czekaliśmy na opinię Wód, ale droga jest już wykonana wzdłuż 

Beniaminówki. Został odhumusowany teren, w tym tygodniu firma Sordpol będzie woziła 

materiał na podsypkę na tym terenie, tu ukłony jeśli nas ogląda albo słucha, właściciel firmy 

przekazuje ten materiał nieodpłatnie, po wykonaniu tej podbudowy  teren będzie ogrodzony, 

utwardzony płytami w tych miejscach, które tego wymagają i będą postawione boksy, ale same 

boksy to jest wisienka na torcie. Bardzo bym sobie życzył, żeby do czasu otwarcia  nowego 

punktu przetrzymań mógł funkcjonować stary. On jednak budził duży sprzeciw sąsiadów, psy 

ujadały w ciągu nocy. Obecność zwierząt też generowało gryzonie. To po prostu nie do 

utrzymania. Stąd nowa lokalizacja, która myślę, że nie będzie nikomu wadziła no i będzie 

pojemniejsza. 

 

Radna Agnieszka Krawucka zadała kolejne pytanie,  radarowy pomiar prędkości. Czy wróciła 

już opinia ze starostwa?  Jak już ją pozyskamy, to jak to będzie wykonywane? Pytam dlatego, 

że Kierownik referatu nie był w stanie mi udzielić informacji. Powiedział, że jeżeli my to 

będziemy realizować, procesować w ramach budżetu operacyjnego, obywatelskiego, no to 

powinniśmy podpisać jakieś porozumienie z powiatem. 
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Burmistrz Krzysztof Chaciński odpowiedział,  że nie wróciła , ale według Jego wiedzy będzie 

opiniowana na najbliższym zarządzie powiatu. Jeśli powiat nam to zatwierdzi, bo nie chcę teraz 

wchodzić w technikalia, ale to nie pierwsza tego typu organizacja którą realizowaliśmy, jeśli 

powiat tylko  da zielone światło dla tego rozwiązania na pewno je wdrożymy. 

 

Radna Agnieszka Krawucka zapytała o  kwestię dotyczącą bezpieczeństwa. Chodzi  o rondo, 

ulica Jana Pawła, Maczka, Norwida, Polna. jakby Pan mógł nas zaktualizować, tam toczył się 

spór. 

 

Burmistrz Krzysztof Chaciński odpowiedział,  że spór dalej się toczy, tylko już nie na poziomie 

administracyjnym.  Jest wniesiona skarga do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego na 

decyzję Ministra, utrzymującą w mocy decyzję Wojewody odmawiającą nam wydania ZRID-

u. Taki jest status. Zarówno Wojewodzie  jak i Ministrowi, który podtrzymał decyzję 

Wojewody, nie podoba się geometria ronda, które nie jest w tym miejscu idealnie okrągłe tylko  

eliptyczne. Tak jak Państwu mówiłem, tam nie ma niestety miejsca na wprowadzenie pełnego 

ronda. Równolegle z projektowaniem ronda eliptycznego, na które zarządca drogi, co 

najważniejsze, wtedy województwo się zgodziło i też nie widzi innego rozwiązania w tym 

miejscu jak rondo o takim kształcie, Wojewodzie się to nie spodobało. Podtrzymał to Minister.  

Stoimy na stanowisku, że takie rondo jest zgodne z prawem i istnieje w innych miejscach.  

W związku z powyższym liczymy na pozytywny wyrok WSA. Równolegle jednak, aby nie 

czekać z założonymi rękami, próbowaliśmy uzyskać zgodę konserwatora zabytków na 

wykreślenie z gminnej ewidencji zabytków budynku komunalnego, który jest opuszczony, w 

tej chwili już nikt nie mieszka, a znajduje się na skrzyżowaniu, czy pomiędzy ulicami Polną a 

Maczka. Budynek ma wysoki stopień zużycia. Zrobiliśmy ekspertyzę techniczną, to jest 96 albo 

97 proc. zużycia budynku. Niestety, nie dostaliśmy zgody konserwatora zabytków na 

wykreślenie tego obiektu. Próbowaliśmy kilkukrotnie i na różne sposoby, również oferując w 

zamian wpisanie dodatkowych obiektów. Nie ma takiej zgody,  więc  ta ścieżka jest zamknięta. 

Jedyna ścieżka, która nam pozostaje to jest wyrok WSA. 

 

Radna Agnieszka Krawucka powiedziała,  że  czytała te obwieszczenia, które były odnośnie 

wydania tych decyzji i tam zarówno Wojewoda jak i Minister podtrzymywał  tę decyzję w 

mocy dlatego, że dane rondo, a właściwie skrzyżowanie skanalizowane,  bo projektant 

utrzymuje że to nie jest rondo, tylko jest to skrzyżowanie skanalizowane, i tam to nie jest 

widzimisię  Wojewody, tylko to jest kwestia tego, że nie osiągnęliśmy tych wymaganych 

parametrów związanych z Rozporządzeniem Ministra i w drugiej odpowiedzi od Ministra, którą 

otrzymaliśmy, dostaliśmy informację, że mogliśmy wystąpić o odstępstwo. Ja mam pytanie, 

czy było rozpatrywane takie załatwienia tej sprawy, żeby wystąpić o odstępstwo? 

 

Burmistrz Krzysztof Chaciński odpowiedział, że naszym zdaniem nie zachodzi  tam 

konieczność uzyskania odstępstwa, dlatego nie uzyskiwaliśmy takiego odstępstwa. Natomiast 

jeśli ostatecznie okaże się, że  WSA podzieli racje Wojewody, co mnie zdziwi, ale różne rzeczy 

się dzieją, wówczas na pewno nie będziemy mieć wyjścia. Wciąż jednak liczę, że w jakiś 

sposób uda się przekonać konserwatora, co by było idealnym rozwiązaniem w tym miejscu. A 

jeśli jesteśmy przy WSA, pozwolę sobie wejść w słowo, wielu z Państwa śledziło spór sądowy 

gminy. Jeśli chodzi o stawki odpadów on się zakończył. NSA podtrzymał czy odrzucił skargi 

złożone przez rekreantów. W tej chwili wszystkie sześć albo siedem postępowań jest 

prawomocnie zakończonych. Stawka była właściwie skalkulowana i należna. 

 



40 

 

Radny  Leszek Jankowski powiedział, że w obrębie posesji 323 przy ulicy Weteranów pojawiła 

się tablica z ostrzeżeniem: "Obszar zagrożony wścieklizną zwierząt". Mam pytanie, kto to 

postawił i czy stwierdzono już jakieś ogniska zapalne w tym rejonie? 

 

Burmistrz Krzysztof Chaciński odpowiedział, że to nie gmina, to sanepid decyduje o 

postawieniu takich tablic. Gdzieś na forum widziałem też mieszkańców Marek zdziwionych 

tym, że jadąc od strony ulicy Głębockiej, wjeżdżając do Marek widzą właśnie taką podobną 

tablicę. Zapewne są jakieś kryteria i liczba zdiagnozowanych przypadków, która uzasadnia czy 

obliguje do postawienia takich tablic, ale pełną wiedzę w tym zakresie ma sanepid. 

 

Burmistrz Krzysztof  Dobrzyniecki  dodał, że o ewentualnym wystąpieniu zagrożenia 

wścieklizną na terenie gminy Radzymin również było już zamieszczana informacja  przeszło 

miesiąc temu na naszych stronach internetowych. Na terenie powiatu wołomińskiego a 

właściwie na terenie gminy Wołomin stwierdzono w tym czasie jeden przypadek wścieklizny 

u lisa, na terenie województwa mazowieckiego bodajże jest to 40 przypadków i w związku z 

tym, teren jest objęty potencjalnie wystąpieniem wścieklizny. 

 

Radny  Leszek Jankowski powiedział, że wie, że miejscowy plan zagospodarowania dla obrębu 

Łąki jest w fazie opracowania, więc ma pytanie, kiedy przewidujemy najbliższe wyłożenie do 

wglądu publicznego? 

 

Burmistrz Krzysztof Chaciński odpowiedział,  że plan jest po uzgodnieniach i wkraczamy w 

fazę wyłożenia do publicznego wglądu,  prawdopodobnie od drugiego listopada rozpoczniemy 

wyłożenie i prawdopodobnie w okolicach 20 będzie dyskusja publiczna. Na pewno w 

listopadzie będzie plan wykładany. 

Radny  Leszek Jankowski zapytał,  kiedy przewidziana jest budowa oświetlenia na ulicach 

Weteranów i Konika Polnego? 

Burmistrz Krzysztof Chaciński odpowiedział,  że Konika Polnego do 20 lutego realizacja, 

Weteranów umowa podpisana 20 kwietnia, a termin realizacji 7 miesięcy czyli listopad. 

 

Radny  Leszek Jankowski złożył wniosek,  mieszkańcy ulicy Biedronki we wsi Łąki proszą  

o uzupełnienie dołów w  istniejących nawierzchniach, ale nie chcą, żeby je równać, tylko po 

prostu dosypać i uwałować, bo równiarka tam po prostu wiele napsuła, bo tam większe 

elementy występują kruszcu i mogą się popodnosić i ewentualnie pogorszyć jakość 

nawierzchni. Dlatego  proszą tylko o uzupełnienie dołów i ewentualne uwałowanie. 

 

Radny  Marek Brodziak  przypomniał, że  w Nadmie też jest nawożona ziemia. Tam nie chcemy 

dziękować osobie, która nawozi tę ziemię, też miał Pan Burmistrz  przesłać mi takie materiały 

dotyczące wystąpienia do Wód Polskich w tej sprawie i przy tej okazji chciałbym zapytać, czy 

coś się zmieniło w sprawie, czy drgnęła, czy nadal tę ziemię będzie woził właściciel tego terenu 

i podwyższał nielegalnie teren? To jedno pytanie, a drugie, to chodzi o ulicę Rzeczną, w której 

do dnia dzisiejszego pokrywy nie zostały naprawione. Być może dzisiaj zostały zamontowane, 

ale to trwało bardzo długo, bo miesiąc i dlatego umówiliśmy się na foto pułapki. Czy złapaliśmy 

kogoś? 

 

Burmistrz Krzysztof Chaciński odpowiedział, że foto pułapki rotują. Ta lokalizacja została 

wskazana. Ja nie śledzę na bieżąco z jakich lokalizacji jaki materiał  otrzymujemy, natomiast 

ta umowa jest tak sporządzona, że nie dostajemy  surowego materiału, a tylko taki, na którym 
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widać numery, widać ciężarówki łamiące tonaż, więc wierzę, że skoro była, to pewnie jakieś 

materiały zdjęciowe mamy, kierujemy je wtedy na policję. Według mojej wiedzy Wody Polskie 

nie zareagowały. Byłem ostatnio w jednej z takich podczas objazdu rowów, o których 

wspominałem, byłem tutaj , w pobliżu rzeki, po tej stronie Nadmy Pólko i tak myślę, że w tej 

samej lokalizacji będziemy tam wszczynać,  poza Wodami Polskimi, dwa dodatkowe 

postępowania, odpadowe i naruszenie stosunków wodnych. Będą toczyły się trzy równolegle 

w tej samej sprawie. Któraś z nich musi przynieść rezultat. 

 

Radny Przemysław Śledż zapytał o te bardzo bliskie sercu sołectwa. W poprzednim roku dał 

Pan sołectwom wspaniałą propozycję, to, aby budżety inwestycyjne dublować, natomiast 

biorąc pod uwagę specyfikę tych środków sołeckich,  nie będę mówił z czym się to wszystko 

wiąże, chciałbym zapytać czy dla sołectw w gminie Radzymin, tam gdzie przewidziano 

inwestycje, czy już część środków, ta, która podlega dofinansowaniu, czy te środki są już 

wydatkowane, czy nie grozi nam pewien zastój, jeżeli chodzi o te środki?  

 

Burmistrz Krzysztof Chaciński odpowiedział, że już o tym wspominał dzisiaj, być może 

niewystarczająco wyraźnie, że te zadania, które zostały, czy były duplikowane, jeśli chodzi  

o fundusze sołeckie, jest bardzo krótkie okienko, możliwe dla ich realizacji, między 30 września 

a 1 stycznia. Do 30 września mają prawo odbywać się zebrania sołeckie. W głównej mierze 

były to nakładki asfaltowe. Oczywiście nie tylko,  ale w głównej mierze. Przetarg na te nakładki 

otwieramy za 2, 3 dni. Jest to przetarg kosztorysowy, więc nie ma  konieczności ewentualnie 

czekania do kolejnej sesji, żeby móc go rozstrzygnąć. Poznamy oferty, zobaczymy jak to będzie 

wyglądało, natomiast  te środki, które są zabezpieczone czyli fundusz sołecki plus dokładka, 

będzie można na podstawie tego przetargu w pełni skonsumować. 

 

12. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Elżbieta Darka powiedziała, że nie widzi więcej zgłoszeń do dyskusji,  

więc zamyka XXXVII sesję Rady Miejskiej  w Radzyminie. 

  

Sesja   odbyła   się   w  sali  konferencyjnej  Urzędu  Miasta  i  Gminy  w  Radzyminie w dniu  

18 października 2021 od godz. 16:30 do godz. 20:43.  

 

 


